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Ukinitev premikanja urinih kazalcev kot 
začetek spreminjanja delovne kulture?

Evropejci od 80. let prejšnjega stoletja dvak-
rat letno, marca in oktobra, premikamo urine ka-
zalce. Ukrep je bil sprva mišljen kot varčevanje 
z energijo, v zadnjem času pa vse več ljudi dvo-
mi v njegovo smiselnost. Zdaj nam evropska ko-
misija daje možnost, da s sodelovanjem v sple-
tni anketi izrazimo svoje mnenje glede zimske-
ga in poletnega časa.

Ideja o premikanju ure je sicer že zelo stara in 
sega v 19. stoletje, aktualna pa je postala v ča-
su prve svetovne vojne. Prvotni argumenti niso 
imeli nič skupnega s porabo elektrike, pač so se 
naslanjali na prilagajanje človeškemu bioritmu, 
kar pomeni poleti zaradi daljšega dne vstajati 
bolj zgodaj kot pozimi.

Med prvimi državami, ki so po določenem ča-
su prenehale s premikanjem urinih kazalcev, je 
bila Rusija, kjer opravljene študije niso dokaza-
le pričakovanega učinka, pokazale so ravno na-
sprotno: časovna menjava na državljane vpliva 
negativno. 

Evropska komisarka za promet Violeta Bulc 
pravi, da jo prevozniki z vseh koncev Evrope po-
zivajo, naj Bruselj ukine menjavo časa, ker jim le-
-ta povzroča stres. Da je temu res tako, potrjuje 
nevrolog iz Splošne bolnišnice Izola Bojan Rojc: 
»Ko se naš bioritem navadi na eno uro, funkcioni-
ramo normalno, toda v vmesnem obdobju je pri-
lagajanje motnja oziroma stres za telo.« 

V teh dneh berem knjigo Hvalnica počasnosti 
kanadskega avtorja Carla Honoréja, ki opozarja 
na problematiko pretiranega izkoriščanja časa 
za službo in delo. Potreba po nenehni prisotno-
sti, takojšnji odzivnosti in vse večji produktivno-
sti v vse krajšem času je časovno dimenzijo na-
šega bivanja spremenila v svojevrstno agresijo, 
ki zna biti pogubna za posameznika in družbo. 

Zaradi (pre)dolgega delovnika smo vse manj 
produktivni, delamo vse več napak in smo vse 
manj zdravi ter vse bolj nesrečni. Zdravniške am-
bulante so polne ljudi, ki trpijo zaradi težav, ki so 
povezane s stresom: nespečnost, migrene, povi-
šan pritisk, astma, prebavne težave …

Trenutna delovna kultura ogroža tudi naše 
duševno zdravje. Če je bila še pred kratkim iz-
gorelost značilna za ljudi, starejše od štirideset 
let, zdaj ni nič nenavadnega, če srečate popol-
noma izgorele ženske in moške pri tridesetih, 
celo pri dvajsetih letih. Hvalnica počasnosti po-
nuja drugačen način, drugačno filozofijo življe-
nja, ki za razliko od hitrosti temelji na umirjeno-
sti, preudarnosti, potrpežljivosti, premišljenosti, 
ki, skratka, kakovost postavlja pred kvantiteto.
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Naša anketa

Tema tedna

PRESTOPANJE IZ ZIMSKEGA V POLETNI ČAS IN NAZAJ

Skorajšnji konec premikanja urinih kazalcev?
Konec marca smo zaradi presto-

pa iz zimskega v poletni čas izgu-
bili uro spanca, oktobra nas čaka 
vnovični prestop v zimsko sončno 
uro. To prehajanje v času številnim 
Evropejcem ne ustreza, je mogo-
če razbrati iz dosedanjih odzivov 
na anketo, ki jo je v okviru javnega 
posvetovanja o ureditvi poletne-
ga časa v začetku julija razpisala 
evropska komisija. Spletno anketo 
je v slabih treh tednih izpolnilo že 
več kot 1,2 milijona ljudi, med njimi 
pa le malo Slovencev. V anketi je 
mogoče sodelovati do 16. avgusta.

MNOŽIČEN ODZIV 
Na spletni vprašalnik so doslej 

najbolj zavzeto odgovarjali Nem-
ci in Španci, glasovi iz Slovenije pa 
so za zdaj slabo zastopani. Odziv 
kaže, da preskakovanje iz zimske-
ga na poletni čas in nazaj vpliva na 
večino ljudi. Vprašalnik obsega pet 
vprašanj, bistvo, po katerem spra-
šuje evropska komisija, pa je, ali je 

NEGATIVNI VPLIVI 
PREMIKANJA URE

Ureditev poletnega časa na rav-
ni EU velja od leta 1980 (v Sloveni-
ji od leta 1983) in zagotavlja eno-
ten pristop glede premika ure na 
enotnem trgu. Zaradi številnih po-
zivov državljanov Evrope je evrop-
ski parlament s sprejetjem resolu-
cije februarja letos komisiji naložil, 
naj prouči direktivo o poletnem ča-
su in po potrebi pripravi ustrezne 
spremembe. 

Za premik v času so se države 
odločile predvsem zaradi predvi-
denega prihranka energije, med 
razlogi je bila tudi varnost v ce-
stnem prometu. Znanstveniki so 

Znanstveniki pravijo, da premik ure zmoti cirkadialni ritem, ki 
predstavlja način prilagajanja organizma na okolje.

Kaj menite o premikanju urinih kazalcev 
spomladi in jeseni

Vsako zadnjo nedeljo v marcu urine kazalce ob dveh zjutraj pre-
maknemo na tretjo uro, saj se takrat začne poletno računanje ča-
sa, zadnjo nedeljo oktobra pa se vrnemo na običajno, zimsko raču-
nanje časa. Vedno več je takšnih, ki v teh premikih ne vidijo koristi. 
Kaj pa Zgornjesavinjčani?

Betka Ročnik, Podhom
Premikanje urinih kazalcev se mi zdi brez po-

mena, a sedaj, ko sem v pokoju, mi je vseeno. 
Verjetno bolj vpliva na tiste ljudi, ki morajo zgodaj 
vstajati. Če bi prišlo do ukinitve, mi ne bi bilo tre-
ba več razmišljati, kam je potrebno prestaviti uro 
- naprej ali nazaj. 

Marija Drobež, Ter
Name premikanje ur zelo slabo vpliva: spomla-

di me mučijo utrujenost, zaspanost, nezbranost, 
kar se odraža tudi pri mojem delu. Ker je pole-
ti dlje časa svetlo, delamo dlje in smo posledič-
no tudi bolj utrujeni. Sicer pa v premikanju uri-
nih kazalcev ne vidim nikakršnega gospodarske-
ga učinka. Dvomim, da se s tem privarčuje kaj 
energije. 

Tamara Danijel, Mozirje
Meni je čisto vseeno. Name premikanje urinih 

kazalcev ne vpliva. Spomladi pač tisti dan spim 
uro manj, a se to s časom izniči, saj hodim spat 
ob določeni uri in potem vedno enako dolgo spim. 
Jeseni mi tista ura več pride zelo prav. Če bi prišlo 
do ukinitve, bi raje imela poletni čas, saj je z njim 
dlje časa svetlo. 

Jani Golob, Robanov Kot
Če bi lahko izbiral, bi pustil uro tako, kot je da-

nes, in je ne bi več prestavljal. V preteklosti so se 
ljudje zbujali ob sončnem vzhodu in odhajali spat 
ob sončnem zahodu, danes pa so se navade lju-
di bistveno spremenile. Le v proizvodnji še delajo 
od šeste ure zjutraj do dveh, mnogim pa delavnik 
poteka čisto drugače. Poleti vsi nekam hitimo, je-

seni pa se mi zdi, da se potem malo umirimo. 

Toni Bezovšek ml., Gornji Grad
Pri svojem delu sem vezan na različne časov-

ne pasove, tako niti ne občutim spremembe - ne 
spomladi in ne jeseni. Sem namreč šofer in moje 
poti vodijo do Anglije, Dubaja in do številnih dru-
gih mest, zato se moram prilagoditi časovnemu 
pasu, kjer se nahajam. Če bi lahko izbiral, bi izbral 
poletni čas.

Pripravila in fotografirala Marija Šukalo

smiselno premikati urne kazalce 
dvakrat na leto in kateri čas (pole-
tni ali zimski) ljudem bolj ustreza. 

POVABILO SLOVENCEM
O tem, v katero smer se nagiba 

večina Evropejcev, evropska komi-

sarka za promet Violeta Bulc ne 
želi govoriti, saj naj bi se rezulta-
ti dnevno spreminjali, poudarila pa 
je, da komisija potrebuje tudi mne-
nja Slovencev, zato vabi državlja-
ne k bolj aktivni vključitvi v anketo. 

1,2 milijona 
Evropejcev je do začetku julija 
sodelovalo v anketi o ureditvi 
poletnega časa.
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Tema tedna, Iz občin

OBČINSKI SVET LJUBNO

Imenovali volilno 
komisijo

Po izteku štiriletnega mandata bodo letos je-
seni po vseh slovenskih občinah potekale lokal-
ne volitve. Za nemoten potek volitev in volilnih 
opravil občinski sveti imenujejo volilne komisi-
je. Tako so na zadnji seji občinskega sveta Ljub-
no imenovali občinsko komisijo, na čelu katere 
bo Danica Vezočnik, njen namestnik pa bo Bo-
židar Blagovič. V komisiji so še trije člani in nji-
hovi namestniki ter tajnica komisije. Komisija je 
imenovana za izvedbo lokalnih volitev, ki bodo v 
nedeljo, 18. novembra. Na volitvah bomo izbirali 
župane in člane občinskih svetov za mandatno 
obdobje 2018-2022. 

Marija Lebar

OBČINA NAZARJE 

Posodabljanje cestne in komunalne infrastrukture

Prostor ob šolski zgradbi v Šmartnem ob Dreti dobiva novo infrastrukturo in posodobljen 
videz. (Foto: Marija Lebar)

Občina Nazarje je zaradi posodobitve javne 
poti v Potoku objavila obvestilo o popolni zapo-
ri. Za potrebe prometa je tam urejen ustrezen 
obvoz. Zapora bo v veljavi do 20. avgusta. Gre 
za nadaljevanje urejanja nevarnega odseka ce-
stne infrastrukture, katere prvo fazo je občina iz-
peljala v letu 2017. 

POSODABLJANJE CEST 
V sklopu del bodo uredili spodnji ustroj ceste, 

izvedli določene razširitve, asfaltirali cestišče in 
postavili oporni zid z varovalno ograjo. Dela opra-
vlja na javnem razpisu izbrani izvajalec Samo Ri-
bežl, investicija pa je ocenjena na okoli 20 tisoč 
evrov in se bo pokrivala s sredstvi proračuna. 

V Potoku občina načrtuje še druge posodobi-
tve cest in poti. Na javni poti Pusto Polje-Potok-

-vodohran bodo uredili poškodovan odsek ces-
te v dolžini okoli 150 metrov. Projekt bo v avgu-
stu izvajalo Javno podjetje Komunala Mozirje. S 

pilotno steno bodo stabilizirali visoko brežino, ki 
sedaj počasi polzi proti Mostnemu grabnu. 
NOVA ČISTILNA NAPRAVA ZA ŠOLO IN VRTEC

V Šmartnem ob Dreti poteka ureditev dvo-
rišča in parkirišča ob tamkajšnji osnovni šo-
li. Pred časom so z dvorišča odstranili cisterno 
za kurilno olje, sedaj bodo tam vgradili sodobno 

malo čistilno napravo velikosti 25 populacijskih 
enot in poleg meteorne tako uredili tudi fekalno 
kanalizacijo. Čistilna naprava je namenjena za 
potrebe šole, vrtca in tamkajšnjih stanovalcev.

PRENOVA ŠOLSKEGA DVORIŠČA IN 
PARKIRIŠČA

Hkrati bo podjetje Andrejc iz Šoštanja kot iz-
vajalec ob šoli na novo uredilo atrij  in druge jav-
ne površine ter jih primerno ogradilo. Prenovlje-
no parkirišče bo asfaltirano. Osrednji atrij med 
obema objektoma bo utrjen v tlakovani izvedbi 
iz betonskih plošč. Za projekt brez namestitve 
male čistilne naprave bo občina odštela okoli 
66 tisoč evrov, čistilno napravo pa bo z manjšim 
vložkom sofinancirala Osnovna šola Nazarje.  

Marija Lebar

medtem že potrdili, da premik ure zmoti cirka-
dialni ritem, ki predstavlja način prilagajanja or-
ganizma na okolje. Posledično ljudje doživljajo 
motnje spanja in koncentracije, v skrajnih pri-
merih lahko nastopi celo depresija, vse to pa 
ima negativen vpliv na varnost v prometu.

S PREMIKI URE DO VEČ ČASA ZA ZUNANJE 
PROSTOČASNE DEJAVNOSTI

Zagovorniki premikanja ure nasprotno trdi-
jo, da le-ta pripomore k prihranku energije, več 
svetlobe naj bi zmanjšalo število prometnih ne-
sreč in kriminalnih dejanj, pozitivne učinke naj 
bi beležilo tudi gospodarstvo. A raziskave, izve-
dene po vsem svetu, kažejo, da je prihranek pri 
energiji zanemarljiv, dodatna ura sončne svetlo-

be spodbuja predvsem ukvarjanje s športom in 
peko na žaru, potrošnikom pa omogoča več ča-
sa za nakupovanje. S tem posledično prenaša 
pozitivne učinke na turizem.

TRI MOŽNOSTI
O mnenju Evropejcev glede spreminjanja 

ure bo komisija javnost obvestila po koncu jav-
nega posvetovanja. Odzive bo tudi podrobne-

je analizirala, nato pa sprejela eno izmed treh 
možnosti. Lahko pride do ukinitve spreminja-
nja časa in sprejetja zgolj poletnega ali zim-
skega časa, druga možnost je, da se države 
članice odločijo, ali želijo imeti poletni ali zim-
ski čas, tretja možnost pa je, da do sprememb 
sploh ne pride.

Tatiana Golob

Zainteresirani lahko spletni vprašalnik, ki je na voljo v vseh uradnih 
jezikih EU, izpolnijo na povezavi: https://ec.europa.eu/eusurvey/
runner/2018-summertime-arrangements?surveylanguage=SL. 

66 tisoč evrov
bo stala prenova šolskega dvorišča 
in parkirišča v Šmartnem ob Dreti.
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Gospodarstvo

10 LET OD KATASTROFALNEGA VETROLOMA NA ČRNIVCU

Sanacija uspešna, toda pojavljajo se nove katastrofe
Pred desetimi leti, na nedeljo, 13. julija, se 

je nad Črnivcem in okolico razbesnelo neurje, 
kakršnega niso pomnili niti najstarejši prebival-
ci. Orkanski veter je v desetih minutah naredil 
ogromno škode, nekaj na objektih, večinoma pa 
v gozdovih. Po tem vetrolomu smo v gozdovih 
Zgornje Savinjske doline v zadnjih desetih letih 
zabeležili še dve veliki naravni katastrofi – žle-
dolom leta 2014 in vetrolom decembra 2017, ka-
terega posledice lastniki še odpravljajo.

POSEKANIH 150 TISOČ KUBIČNIH METROV 
LESA

Pogled na posledice vetroloma na Črnivcu je 
bil grozen. Narava je namreč na majhnem ob-
močju – največja škoda je bila omejena na en 
gozdni revir - pokazala vso svojo moč, je spo-
mine na tisto julijsko nedeljo obudil vodja na-
zarske območne enote Zavoda za gozdove Slo-
venije Anton Breznik. »Vetrolom je pustošil na 
območju, velikem približno 800 hektarjev. Okrog 
200 hektarjev gozda je podrlo na golo, ostalo v 
manjših jedrih in posamično. Posekanega je bi-
lo nekaj več kot 150 tisoč kubičnih metrov lesa, 
kar je za tako majhno območje ogromno. Neka-
teri lastniki so praktično ostali brez gozdne po-
sesti, druge je vetrolom prizadel nekoliko manj.«

HITRA SANACIJA PODRTIH POVRŠIN
Po vetrolomu so se na Črnivcu vrstili obiski 

politikov, kar je bilo dobro, saj je to prispevalo k 
aktivnostim, ki so pospešile sanacijo. Država je 
preko občine finančno pomagala najprej pri utr-
jevanju cest in nato pri njihovi končni sanaci-
ji po končanem spravilu lesa. Skoraj vsa podrta 
lesna masa je bila pospravljena do zime, nekaj 
malega še spomladi naslednje leto. 

Anton Breznik: »Hitro spravilo lesa je bi-

lo koristno, saj tako ni prišlo do večje gradaci-
je podlubnikov. Po spravilu lesa se je približno 
polovica površin zasadila, preostalo smo pus-
tili naravnemu razvoju. Veliko teh površin se je 
že naravno obnovilo, ostale se bodo postopno v 
naslednjih letih.«

POSAJENA OBMOČJA SE LEPO ZARAŠČAJO
Kjer je bilo posajeno, drevesa lepo raste-

jo, premalo pa je bilo doslej narejenega glede 
nege mladih gozdov; potrebno bi bilo čiščenje 
grmovnic in uravnavanje zmesi, da bi zagotovili 
ustrezno vitalnost in kvaliteto bodočih sestojev. 
»Žal finančnih sredstev za spodbujanje gojenja 
in varstva gozdov s strani države ni dovolj, la-

Pogled na posledice vetroloma na Črnivcu je bil grozen. (Foto: Marija Lebar)

stniki pa so le redko pri volji svoja sredstva vla-
gati v te namene,« pojasnjuje Breznik.

Na območju, kjer je pustošil vetrolom, je kar 
nekaj nadškofijskih gozdov, kjer so se odločili, 
da bodo določene večje površine prepustili na-
ravni obnovi. V nižjih legah se je gozd lepo po-
mladil, v višjih legah pa poteka ta proces poča-
sneje. 

CENA LESA NI PRETIRANO PADLA
»Ob katastrofi leta 2008 k sreči cena lesa ni 

pretirano padla, saj smo takoj po vetrolomu skli-
cali vse lastnike poškodovanih gozdov in takra-
tne odkupovalce lesa. Slednji so hitro ugotovili, 
da če bodo postavili prenizko ceno, bo les spra-
vil in odpeljal kdo drug, saj je bilo odkupoval-
cev precej. Tako so lastniki za svoj les dosegli 
pošteno ceno. Tega žal ne morem reči za zadnji 
vetrolom v lanskem decembru. Odkup lesa se je 
trenutno močno upočasnil, cena je padla. Raz-
log za to se nahaja v veliki ponudbi lesa, kajti 
poškodbe zaradi vetra so bile lansko leto veliko 
obsežnejše kot pred desetimi leti, avstrijske ža-
ge pa so odkup iz Slovenije zelo omejile,« je še 
povedal Breznik.

LANSKI VETROLOM HUJŠI KOT PRED 
DESETIMI LETI

Sanacija lanskega vetroloma, ki je povzročil 
veliko škode na območju Luč, Solčave, Logarske 
doline in tudi v delu nad Gornjim Gradom, po-
teka počasneje kot na Črnivcu. Škoda je obsež-

nejša in razdrobljena na več območjih, nekate-
ra od teh so zelo odročna in na visoki nadmor-
ski višini. Na nižje ležečih območjih, kjer obsta-
ja nevarnost širjenja podlubnikov, je večina lesa 
posekana, v višjih legah še ne. Okrog sedemde-
set odstotkov lesa, podrtega v vetrolomu, je po-
sekanega, a je še v gozdovih ali ob gozdnih ce-
stah, pripravljen na odvoz. Le četrtina sečišč je 
že zaključena.

GOZDOVI PRIZADETI TUDI ZARADI 
ŽLEDOLOMA

V decembrskem vetrolomu je bilo podrtega 
260 tisoč kubičnih metrov lesa, kar je veliko več 
kot leta 2008 Črnivcu. Med obema vetrolomoma 
je gozdove leta 2014 prizadel še žledolom, zaradi 
katerega je bilo na našem območju posekanih 
dobrih 120 tisoč kubičnih metrov lesa. Po vsa-
ki večji katastrofi  se po pravilu pojavi še grada-
cija podlubnikov, ki dodatno zdesetka poškodo-
vane gozdove.

ŠMS

Anton Breznik: »Nekateri lastniki so 
praktično ostali brez gozdne posesti, druge 

je vetrolom prizadel nekoliko manj.« 
(Foto: ŠMS)

150 tisoč 
kubičnih metrov lesa je bilo posekanih 
pri sanaciji vetroloma na Črnivcu.
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Iz občin, Oglasi

REČICA OB SAVINJI 

Za večjo poplavno varnost
V začetku julija so stekla uredit-

vena dela na vodotoku Savinje sko-
zi občino Rečica ob Savinji. Dela fi-
nancira država in bodo trajala do 
konca letošnjega oktobra. Gre za 
prvo fazo v projektu ureditve Savi-
nje v rečiški občini, kdaj se bo izva-
jala druga faza, pa še ni določeno.

ZA POPLAVNO VARNOST 
GRUŠOVELJ, ŠENTJANŽA, 

VARPOLJ IN TRNOVCA
V začetku julija so Ministrstvo 

za okolje in prostor, Direkcija RS 
za vode in izvajalca del Hidroteh-
nik vodnogospodarsko podjetje ter 
NIVO EKO pričeli s prvo fazo uredi-
tve Savinje na območju občine Re-

čica ob Savinji v skupni vrednosti 
okoli 500 tisoč evrov. Ureditve na 
vodotoku Savinja bodo izboljša-
le poplavno varnost naselij Gru-
šovlje, Šentjanž, Varpolje in Trno-
vec. Predvideni zaključek del je v 
oktobru. Podrobnejši podatki o sa-
nacijskih ukrepih po posameznih 
odsekih so objavljeni na občinski 
spletni strani.
SAVINJA NE BO VEČ SPODJEDALA 

BREGOV
Izvajalca bosta v sklopu ukrepov 

uredila tako strugo kot brežine. Da 
bi država oziroma direkcija za vode 
izvedla omenjene ukrepe,  so si na 
občini prizadevali že več let. Kot je 
povedal župan Vinko Jeraj, bodo 
ukrepi, če bodo izvedeni pravilno 
in kakovostno, znatno pripomogli k 
poplavni varnosti in k temu, da Sa-
vinja ne bo več spodjedala bregov 
v taki meri kot doslej. 

Marija Lebar

500 tisoč evrov
znaša vrednost letošnjih 
ureditvenih del na Savinji v 
občini Rečica ob Savinji.

OBČINSKI SVET OBČINE NAZARJE

Proračun v prvem polletju pod 
planom

Na seji nazarskega občinskega 
sveta, ki je potekala 12. julija, so se 
svetniki seznanili z izvajanjem prora-
čuna v prvi polovici leta. Župan Ma-
tej Pečovnik jim je predstavil stanje 
na odhodkovni in prihodkovni ravni, 
proračun pa se izvaja po predvide-
nem planu. Svetniki so podano poro-
čilo ob koncu soglasno sprejeli.

PRETEŽNI DEL PRIHODKOV IZ 
NASLOVA DAVKOV

Kar se tiče prihodkov v prvem 
polletju 2018, so bili realizirani v vi-
šini dobrih 1,17 milijona evrov, kar 
znaša 40 odstotkov planiranih. 
Največji delež predstavljajo davč-
ni prihodki v višini 870 tisoč evrov, 
katerih pretežni del je dohodnina, 
ki jo občina prejema na tedenski 
ravni. Sledijo nedavčni prihodki v 
višini dobrih 260 tisoč evrov, kar 
predstavlja več kot polovico pla-
niranih sredstev. Občina sredstva 
iz tega naslova pridobi od naje-
mnin poslovnih prostorov, stano-

vanj in infrastrukture. Po besedah 
župana niso uspeli realizirati pla-
niranih prodaj gradbenih in kme-
tijskih parcel, a bodo z aktivnostmi 
za prodajo nadaljevali.

400 TISOČ EVROV ZA 
INVESTICIJE

Realizacija odhodkov ob polletju 
znaša 35,7 odstotka oziroma dob-
rih 1,3 milijona evrov. Glavni del od-
hodkov je bil namenjen plačam in 
poslovanju občinske uprave. Kar 
se investicij tiče, je občina porabila 
dobrih 400 tisoč evrov, sredstva pa 
so bila med drugim namenjena za 
ureditev razsvetljave v domu kultu-
re, gradnjo ceste za potrebe BSH in 
pridobivanje projektne dokumen-
tacije za obnovo cest, mostov in 
javne razsvetljave. Del sredstev je 
bil namenjen za čistilno napravo v 
Lokah pri Mozirju, ki naj bi jih ob-
čina preko kohezijskih sredstev v 
naslednjih letih pridobila nazaj. 

Primož Vajdl

OBČINSKI SVET LUČE 

Naziv častnega občana 
Karlu Gržanu

Na javni poziv za podelitev leto-
šnjih občinskih priznanj je komi-
sija za mandatna vprašanja, vo-
litve in imenovanja Občine Luče 
prejela tri predloge. Kot je na se-
ji občinskega sveta poročal pred-
sednik komisije Slavko Robnik, 
je komisija potrdila dva prispe-
la predloga, enega pa ne. So pa 
člani komisije dodatno predlaga-
li eno kandidaturo za priznanje in 
poleg tega še kandidata za naziv 
častni občan, gradivo pa kot pred-
log posredovali občinskemu sve-
tu v potrditev.

JE KOMISIJA RAVNALA 
PRAVILNO? 

Ob tem se je na seji med sve-
tniki razvila razprava, ali je ko-
misija ravnala prav, ko je pred-
log zavrnila. Robnik je podrob-
neje predstavil argumente komi-
sije, ki jim svetniki niso ugovar-
jali, je pa svetnik Jernej Plankl 
menil, da bi bilo pri podeljevanju 
občinskih priznanj potrebno več 
pozornosti nameniti kandidatom 
iz gospodarstva, ki delujejo na 
območju Občine Luče. 

GERŽANOVI DOSEŽKI NA 
DUHOVNEM IN KULTURNEM 

PODROČJU
Občinski svet je nato potrdil pred-

log komisije. Tako bo podeljen naziv 
častnega občana dr. Karlu Geržanu 
za trajne dosežke na duhovnem in kul-
turnem področju, za izjemen prispe-
vek pri utrjevanju medčloveških od-
nosov in sočutno skrb za slehernika. 

Zlato priznanje z denarno nagra-
do so namenili Planinskemu dru-
štvu Luče za dolgoletno delo na 
področju planinstva in ohranjanja 
narave ob 40-letnici obnove koče 
na Loki, občinski priznanji pa prej-
meta rodoslovec Metod Rosc in 
zlata maturantka Patricija Resnik. 
Priznanja bodo nagrajenci prejeli 
na občinski slovesnosti, ki bo po-
tekala v četrtek, 9. avgusta. 

Marija Lebar

Vabljeni na tradicionalni vikend 
Flosarskega bala! 

21. julija je Turistično društvo Naš 
kraj otvorilo že 58. Flosarski bal, ki ga 
ta vikend, 4. in 5. avgusta, zaključuje-
jo na povsem tradicionalen način. Si-
cer so letos za udeležence pripravili 
več kot 30 različnih dogodkov. 

Prva sobota v avgustu je na Ljub-
nem rezervirana za športne pri-
reditve. Društvo malega nogome-
ta KMN Ljubno vabi v Športni park 
Foršt, kjer bosta potekala nogome-
tni turnir za pokal Flosarja in memo-
rial Srečka Solarja. Smučarsko-ska-
kalni center Savina tudi letos gosti 
tekmovanje v smučarskih skokih za 
pokal Flosarja, od 20. ure dalje pa 
organizatorji vabijo na prireditveni 
prostor Vrbje, kjer bo potekal flosar-

ski večer z ansambloma Stil in Gadi. 
V nedeljo bo na Ljubnem tradi-

cionalno. Ob 14. uri bo v smeri od 
Foršta skozi trg do Vrbja poteka-
la tradicionalna povorka, ob 15. uri 
pa Savinjski kvintet vabi na flosar-
sko popoldne na prireditveni pros-
tor Vrbje. Tam se bodo v nadaljeva-
nju zvrstili naslednji dogodki – tek-
movanje v kiparstvu z motorno ža-
go, udiranje in spust flosa po reki 
Savinji, krst s Flosarskim društvom 
Ljubno ob Savinji in zaključek, ki 
ga vsi organizatorji že težko priča-
kujejo – flosarski večer z ansam-
blom Saša Avsenika. Vabljeni na 
Ljubno, vabljeni na Flosarski bal! 

PR

40 let 
mineva letos od obnove koče 
na Loki, za katero je zaslužno 
Planinsko društvo Luče.
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OBISK SVETOVNE AVTORITETE BIODINAMIČNEGA KMETOVANJA 

Alex Podolinsky pohvalil model pašništva na Menini

Alex Podolinsky je opazil mirnost črede na paši na Menini. (Foto: JP)

Pred nedavnim se je na Menini 
mudil znameniti Slovenec, po rodu iz 
Tržiča, Alex Podolinsky, ki živi in de-
luje v zvezni državi Viktorija v Avstra-
liji. Podolinsky je pionir biodinamič-
nega kmetovanja in soustanovitelj 
zveze Demeter, ki povezuje kmete in 

stroko na področju biodinamike. Kot 
promotor biodinamičnega kmetova-
nja pri svojih 93 letih še vedno po-
tuje po svetu in svetuje kmetom, ka-
ko bolje in lažje kmetovati. Med obi-
skom na Menini si je ogledal precej 
številčno čredo pašnega goveda. 
ZNAČILNOSTI BIODINAMIČNEGA 

KMETOVANJA
Kot je povedal Podolinsky, je za 

biodinamiko značilno, da s pomočjo 

kompostnih pripravkov zemljo zrah-
ljajo, prezračijo in ji povečajo spo-
sobnost sprejemanja vode. Podo-
linsky izdeluje tudi pripravke za po-
moč pri tovrstnem načinu kmetova-
nja in obdelavi vrtov ter jih širi po 
svetu. Predstavniki pašne skupnosti 
Menina Gospodna so mu predstavili 
pašnike in planinski dom na Menini. 

ČREDA NA MENINI V ŽELENEM 
RAVNOVESJU

Podolinsky je opazil mirnost 
črede, ki kaže na to, da kmetje ozi-
roma pastirji lepo ravnajo z žival-
mi, s tem pa je vzpostavljeno za-
želeno ravnovesje in dobro poču-
tje. To menda doprinaša k zdrave-
mu staležu živine in dobri prireji ter 
potomstvu. 
BIODINAMIČNO KMETIJSTVO PRI 

NAS Z ZADRŽKOM
Omenjeni način kmetovanja 

se pri nas uveljavlja z zadržkom 
in bolj vrtičkarsko. Kmetje zemlje 
ne orjejo, ampak jo samo rahljajo 
z ročno tehniko, na večjih površi-

DEGUSTACIJA JEDILNIH OLJ IZ ZILJSKE DOLINE V SOLČAVI

Butična oljarna, ki stavi na kakovost 

10 let 
se na kmetiji pri Gamsu 
ukvarjajo s pridelavo toplo 
in hladno stiskanih olj.

Tjaša Pečovnik je poskrbela, da so obiskovalci olja pokusili, spoznali 
njihove lastnosti in zdravilne učinkovine. (Foto: Marija Šukalo)

V lovskem domu v Solčavi že 
vrsto let v okviru Solčavskih dni 
pripravijo razstavo lovskih trofej, 
letos pa so tej razstavi v soboto, 
28. julija, dodali degustacijo jedil-
nih olj iz Ziljske doline. Z njimi se 
je predstavila kmetija pri Gamsu 

iz Ločila pri Podkloštru na avstrij-
skem Koroškem. 

SPECIALIZIRANA KMETIJA Z 
BUTIČNO PROIZVODNJO

Zakonca Brigitta in Hansi 
Mikl sta se na omenjeni kmeti-
ji za pridelavo olj specializirala 

pred desetletjem in v ta namen 
v starem hlevu uredila stiskal-
nico, prostor za skladiščenje in 
prodajni kotiček. »Olja so v ce-
loti, od zrna do končnega pro-
dukta, pridelana na kmetiji. Bu-
tična oljarna pred količino pou-
darja kakovost. Vsaka vrsta olja 
se stiska enkrat tedensko, filtri-
ra pa se z naravnim procesom,« 
je povedala Tjaša Pečovnik, ki 
je poskrbela, da so obiskovalci 
vsa predstavljena olja, tako to-
plo kot hladno stiskana, pokusi-
li, spoznali njihove lastnosti in 
zdravilne učinkovine.

KAKOVOST NA PRVEM 
MESTU

»Ko tekočina priteče iz stiskalni-
ce, se prelije v sod. Po nekaj dneh 
se na dnu ustvarijo usedline, nato 
se prične ročno stekleničenje. Za-
radi takšnega procesa pridelave 
so olja vsako leto nagrajena z zlati-

mi medaljami za okus in kvaliteto,« 
je še povedala  Pečovnikova, ki se 
je z omenjenimi produkti spoznala 
pred leti, ko si je izkušnje nabirala 
prav pri Miklovih.  

AVSTRIJSKA KRONA OKUSA ZA 
JAGODNI SOK

Še daljšo, skoraj štiri desetle-
tja dolgo tradicijo ima kmetija 
pri Gamsu z vzgojo jagod. Iz de-
la pridelka Miklovi izdelajo jago-
dni sok, ki je že dve leti zapored 
dobil najvišje avstrijsko priznanje 
»genusskrone« (avstrijska krona 
okusa).

Marija Šukalo

nah pa branajo. Na splošno se izo-
gibajo uporabi težke mehanizacije 
in dodajanju kemičnih pripravkov. 

PRIZNANJE KMETOVALCEM IN 
ŽIVINOREJCEM 

Po besedah tajnika meninske 
pašne skupnosti Janeza Preseč-
nika je Podolinsky velik borec pro-
ti kmetijski politiki multinacionalk 
za množično pridelavo hrane, saj 

le-ta prinaša na globalnem trgu 
neslutene zaslužke ozkim lobijem, 
ljudem pa nezdravo prehranjeva-
nje in uničevanje rodovitne zemlje, 
okolja in velikih prostranosti eko 
sistema. Obisk strokovnjaka iz Av-
stralije je mogoče razumeti kot pri-
znanje kmetovalcem in živinorej-
cem v tem predelu Slovenije.

Jože Miklavc

93 let 
je star Alex Podolinsky, a 
še vedno potuje po svetu in 
svetuje kmetom.
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135 LET PGD GORNJI GRAD

Ob jubileju si najbolj želijo nov gasilski dom

Predsednik PGD Gornji Grad Domen Bele se 
je zahvalil vsem predhodnikom v društvu za 

nesebično pomoč ljudem. (Foto: ŠMS)

Slovesnosti so se udeležili predstavniki 
vseh 15 prostovoljnih gasilskih društev iz 

Zgornje Savinjske doline. (Foto: ŠMS)

Gostje na čelu z gornjegrajskim županom Stankom Ogradijem (drugi z desne). (Foto: ŠMS)

Gornjegrajski gasilci so v nedeljo, 22. juli-
ja, pripravili svečanost ob 135-letnici društva. 
Na prireditvi sta visoko priznanje Gasilske zve-
ze Slovenije prejela dolgoletna člana PGD Gor-
nji Grad Ivan Presečnik, ki je prejel gasilsko pri-
znanje I. stopnje, in Jože Remšak, ki je prejel pri-
znanje II. stopnje. Remšak je prireditev tudi pove-
zoval. Glasbene gostje so bile violinistka Polona 
Kerznar in pevki Valerija ter Polona Lamprečnik.

HVALEŽNI PREDHODNIKOM
Pozdravne besede je predstavnikom vseh 15 

prostovoljnih gasilskih društev iz Zgornje Sa-
vinjske doline spregovoril predsednik PGD Gor-
nji Grad Domen Bele. Dejal je, da so gasilci hva-

ležni vsem predhodnikom v društvu, ki so vsa 
minula leta nesebično pomagali ljudem ob po-
žarih, v zadnjih letih pa tudi ob vse pogostejših 
naravnih nesrečah, hkrati pa so skrbeli za dobro 
usposobljenost in opremo.

USPEŠNA ZADNJA LETA
Poveljnik društva Tadej Černevšek je povzel 

zadnjih pet let od praznovanja 130-letnice. Po-
vedal je, da so bili zelo delovni, tako na področju 
usposabljanja kot nabave nove opreme. V tem 
času so namreč nabavili novo vozilo GVV1, motor-
no brizgalno in moštveno vozilo. Letos so kupili 
še manjšo črpalko za črpanje vode ob poplavah. 

VELIKA ŽELJA NOV GASILSKI DOM
Njihova velika želja še vedno ostaja nov ga-

silski dom, sedanji je namreč star, premajhen, 

Leta 1883 
je bila v Gornjem Gradu ustanovljena 
prostovoljna požarna bramba.

poleg tega pa ob vsakih poplavah najprej rešu-
jejo svoje premoženje, šele nato lahko na po-
moč priskočijo drugim, je povedal Černevšek. 
Zaradi vse pogostejših naravnih nesreč si želi-
jo dopolniti opremo za delovanje v takšnih pri-
merih. Občanom se je zahvalil za podporo dru-
štvu in jih prosil za razumevanje, saj ob več-
jih intervencijah ne morejo pomagati vsem na-
enkrat.

ČESTITKE GOSTOV
Pozdravne besede in čestitke so članom 

društva namenili župan Stanko Ogradi, član 
poveljstva GZS in regijski poveljnik SAŠA re-
gije Boris Lambizer, predsednik Gasilske zve-
ze Zgornje Savinjske doline Janko Žuntar in 
gornjegrajski župnik Ivan Šumljak. Vsi so se 
gasilcem zahvalili za njihovo nesebično po-
moč ljudem, ne glede na dan, uro ali vre-
menske razmere. Zaželeli so jim prijetno pra-
znovanje in veliko uspeha pri iskanju lokaci-
je za nov gasilski dom. Med gosti sta bila tu-

di predsednik in poveljnik Gasilske zveze Ša-
leške doline Jože Drobež in Aleksander Ose-
tič.

NEKAJ POMEMBNEJŠIH LETNIC
Leta 1883 so v Gornjem Gradu ustanovili pro-

stovoljno požarno brambo. Društvo je v prvih pe-
tih letih obstoja zgradilo gasilski dom, nabavi-
lo ročno brizgalno in razvilo svoj prvi prapor, ki 
je bil eden najlepših in najdragocenejših na Šta-
jerskem. Leta 1908 je bila ustanovljena društvena 
gasilska pihalna godba, leta 1930 nabavljena prva 
motorna brizgalna, leta 1942 dobi društvo prvi ga-
silski avtomobil in motorno brizgalno, leta 1956 
pa je bila nabavljena prenosna brizgalna.

ŠMS
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Ljudje in dogodki, Čestitke

PREJEMNICA ZLATEGA PRIZNANJA OBČINE LJUBNO VERA KUMPREJ

Njena besedila prepevajo številni slovenski ansambli
Na Sedovnikovi domačiji v Teru nad Ljubnim 

ob Savinji živi Vera Kumprej, ki bo na današnji 
slovesnosti ob občinskem prazniku prejela zla-
to priznanje. Kumprejeva, ki je letos dopolnila 70 
let, je najbolj znana po tem, da je napisala og-
romno besedil za pesmi, ki jih prepevajo številni 
slovenski narodno zabavni ansambli. 

PRVA PESEM ZA BENEŠKE 
FANTE

Prva besedila so nastala za Beneške fante in 
ansambel Lojzeta Slaka, danes jih piše tudi za 
ansambel Golte, Modrijane in Mlade Dolenjce. 
Je mama dveh sinov, ki je kljub težkemu delu na 
kmetiji vedno našla čas za pisanje pesmi. Prvo, 
Topoli šumijo, je napisala že v osnovni šoli, zape-
li pa so jo Beneški fantje.

PESMI IN DELO NA KMETIJI
Življenje Kumprejeve se je od nekdaj vrtelo 

okrog pisanja pesmi in kmečkega dela. Kljub te-
mu, da ji zdravje ne služi prav dobro, še vedno 

rada pomaga pri raznih opravilih, pesmi pa pi-
še na starem pisalnem stroju. Pisala je že njena 
mama in tudi Vera je svoja prva besedila napi-
sala že v otroških letih. 

OD SLAKA DO MODRIJANOV
Po Beneških fantih je začela pisati za ansam-

bel Lojzeta Slaka in Fante s Praprotna ter an-
sambel Štirje kovači. Njena besedila prepeva-
jo tudi Niko Zajc, Darko Atelšek, Brane Klavž-
ar, Ottavio Brajko, Tine Lesjak, Krajcarji, Akordi, 
Franci Zeme, Poljanški in seveda Modrijani, ki so 
uglasbili njeno pesem Ledene solze.

SODELOVANJE Z LOJZETOM 
SLAKOM

Posebej lepe spomine ima na sodelovanje z 
Lojzetom Slakom, ki jo je z ženo obiskal v Te-
ru in ji podaril žlahtno kapljico iz svojega vinog-
rada. Spominja se ga kot preprostega človeka, 
prijetnega sogovornika in odličnega glasbeni-
ka. Obiskal jo je tudi Franc Flere z Verberškimi 
fanti, ki so ji ob obisku tudi zapeli.

SKROMNO IN TRDO ŽIVLJENJE
Kako skromno je odraščala avtorica mnogih 

nagrajenih besedil z raznih festivalov, pove tu-
di podatek, da je svojo prvo pesem poslušala na 
radijskem sprejemniku pri sosedih, saj ga doma 

še niso imeli. Kot dvaj-
setletnica se je prese-
lila iz Vinogradov nad 
Okonino, kjer je njena 
družina živela v zidani-
ci, na kmetijo Sedovnik, 
ki jo je družina podedo-

Vera Kumprej poleg pesmi piše tudi prozna 
besedila. (Foto: osebni arhiv)

1. pesem
Topoli šumijo je Kumprejeva napisala 
že v osnovni šoli, zapeli pa so jo 
Beneški fantje.

vala po samskem stricu. Kmalu se je poročila, se 
naučila kmečkega dela in si z možem ustvarila 
prijeten dom in družino.

NAJVEČJE USPEŠNICE
Kumprejeva je bila med ustanovnimi člani 

Društva pesnikov slovenske glasbe. Z raznimi 
ansambli se je uveljavila na festivalih Vurberk, 
Števerjan, Cerkvenjak, Ptuj, Slovenska polka in 
valček, med njene največje uspešnice pa se 
uvrščajo Pastirček, Nocoj je druga rekla mi, Brez 
otroških oči, Ti si edina, Tvoje oči in Ne hodi več 
nazaj v izvedbi Mladih Dolenjcev, Reci, da boš 
moja in Klic ruševca v izvedbi ansambla Spev, 
Ledene solze v izvedbi Modrijanov, Nocoj prižgi 
mi luč in Ljubezen je kot vino v izvedbi ansam-
bla Golte, Polna luna v izvedbi ansambla Čar in 
Oj te dekline v izvedbi ansambla Poljanšek. 
SOUVANOVA NAGRADA ZA ŽIVLJENJSKO DELO

To je le nekaj uspešnih pesmi, ki so se vrtele 
po lestvicah, zmagovale na festivalih in prinesle 
avtorici tudi Souvanovo nagrado za življenjsko 
delo. Dr. Ferry Souvan je napisal prva besedi-

la za legendarne Avsenikove skladbe, med njimi 
Prelepa Gorenjska in Tam, kjer murke cveto. Po 
njem so poimenovali nagrado za najboljše pisce 
besedil in Kumprejeva je ena tistih, ki so ga pri 
pisanju nasledili. 

PIŠE TUDI PROZNA BESEDILA
Vera Kumprej je tudi članica društev Slap in 

Stopinje, piše tudi prozna besedila, za pesmi pa 
piše besedila po metriki in ne na glasbo. Vsebi-
na njenih pesmi se nanaša na resnične zgodbe, 
doživeta čustva, lepote narave in podobne teme.

ŠMS

Na podelitvi Souvanove nagrade skupaj s sinom in Lojzetom Slakom. (Foto: osebni arhiv)
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SLIKAJMO S PRIJATELJI PRI ŠERBELI NA LJUBNEM OB SAVINJI

Dan, namenjen sodelovanju dobrih ljudi

Slikarji para- in tetraplegiki se radi vračajo na Ljubno h 
gostoljubnima prirediteljema. (Foto: ŠMS)

Vsako leto v času Flosarskega 
bala Marika in Branko Rupnik 
gostita prijatelje slikarje, katerim 
se v vse večjem številu pridružu-
jejo otroci z Ljubnega. Dan, ko se 
srečajo slikarji para- in tetraple-
giki, otroci in prijatelji Šerbelovih, 
ki poskrbijo za njihove potrebe, je 
vedno nekaj posebnega. 
VSE VEČ OTROK NA DELAVNICAH

Likovnike je ob prihodu pozdra-
vil župan Franjo Naraločnik in jih 
še enkrat obiskal pred koncem 
ustvarjalnega dne. Udeleženci so 
našli svoj prostor v senci dreves 
ali poslopij in se lotili ustvarjanja. 
Otroci so navdušeno slikali ob po-

moči Irene Hočevar in tako usvajali 
prve skrivnosti slikarstva, njihova 
dela pa so okrasila stene poslopja. 

SLIKARJI NAŠLI LEPE MOTIVE 
Med slikarji, ki se vedno radi 

vračajo na Ljubno h gostoljubni-
ma prirediteljema delavnic Slikam 
s prijatelji, sta tudi Benjamin Žni-
daršič in Vojko Gašperut. Oba sli-
kata z usti in sta uveljavljena sli-
karja. Predvsem Žnidaršič je zelo 
navezan na Zgornjo Savinjsko doli-
no, že večkrat je razstavljal v gale-
riji Štekl v Gornjem Gradu, prijate-
ljuje pa tudi z gornjegrajskimi gle-
dališčniki, ki so v njegovi žagi od-
igrali komedijo Zadrečke zdrahe.

SPOMINČICE RAZSTAVLJALE OB ČEBELARSKEM PRAZNIKU

Ročna dela kažejo, da idej 
veziljam ne manjka

Letošnjo razstavo so obogatile slike Tatjane Hafner, ki je razstavljala 
tudi druga ročna dela. (Foto: ŠMS)

Ob Čebelarskem prazniku so 
v avli kulturnega doma članice 
društva upokojencev iz Gornjega 
Grada, ki so združene v sekciji Spo-
minčice, pripravile razstavo vezenin 
in drugih izdelkov. Njihova mentori-
ca je Jelka Tajnšek, ki skrbi, da se 
članice učijo novih tehnik in izdelo-
vanja različnih izdelkov.

VEZENINE IN SLIKE
Letošnjo razstavo so obogatile 

slike Tatjane Hafner, ki je razsta-
vljala tudi druga ročna dela, poleg 
nje pa so razstavljale Jelka Tajnšek, 
Irena Žerovnik, Marija Valte, Dana 

Božič in Pavla Miklavžin. Svoj koti-
ček je ob veziljah dobil tudi čebe-
lar Matej Krebs z izborom medu in 
drugih medenih izdelkov.

ROČNA DELA IMAJO »V KRVI«
Vezilje so na otvoritvi, ki jo je vo-

dila Hafnerjeva, povedale, da je lju-
bezen do ročnih del in ustvarjanja 
nekaj posebnega. Delo jih navdu-
šuje, pomirja in hkrati daje nepo-
zabne izdelke, ki jih rade pokažejo, 
saj s tem navdušujejo obiskovalce 
razstav, k ročnemu delu pa privabi-
jo tudi kakšno obiskovalko. 

ŠMS

DRUŽINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Primož Hieng: Nenavadni 
vodnik po nenavadni Sloveniji - 
100 idej za izlete in potepanja

Prav nič klasični turistični vodnik 
je odlična spodbuda za družine, ki 
si želijo zadnji poletni mesec pre-
živeti v naravi, a nimajo ideje, kam 
na izlet. Knjiga ponuja številne ide-
je za potepanje po krajih, kjer se ne 
bo trlo turistov, kljub temu pa niso 
nič manj očarljivi in posebni. Osno-
va tega vodiča je zgodba o ljudeh, 
krajih ali običajih, ki bodo pritegni-
li mlade in stare k obisku. Avtor te-
mu dodaja še informacijo o razda-
ljah med pomembnejšimi kraji ter 
kje potešiti lakoto in žejo. Pred krat-
kim je izšlo še nadaljevanje tega vo-
dnika, ki ponuja dodatnih 100 idej za 
izlete in potepanja.

POMOČ IN PODPORA 
SOKRAJANOV

Druženje invalidov z otroki je 
postalo stalnica, medgeneracij-
sko druženje in spoznavanje otrok 
z invalidnostjo pa pomemben del 
njihovega odraščanja. Šerbelova  
imata na delavnicah vedno veliko 
podporo sokrajanov in občine, ne-
kateri pomagajo pri skrbi za goste, 
drugi z obiskom in ogledom del z 

delavnice. To je dan, namenjen so-
delovanju dobrih ljudi, ki združijo 
prijetno s koristnim. Šerbelova v 
tem dnevu uživata, saj se srečata 
s prijatelji slikarji, žalosti ju le, da 
so se nekateri od njih že poslovili 
ali pa jim zdravje ne dopušča več 
udeležbe na srečanju. Sama osta-
jata vedra in zadovoljna ter se ve-
selita novih srečanj.

ŠMS
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KONCERT SESTER ČERČEK V PODOLŠEVI

S petjem in igranjem navdušile 
poslušalce

Nika, Deja in Maja Čerček med nastopom v podolševski cerkvi. 
(Foto: arhiv Centra Rinka)

V okviru 26. Solčavskih dni so 
obiskovalci v petek, 27. julija, v 
cerkvi Svetega duha v Podolše-
vi lahko prisluhnili ubranemu pet-
ju domačink Nike, Deje in Maje 
Čerček. Koncert je v sodelovanju 
z domačini iz Podolševe in Občino 
Solčava pripravil Center Rinka. 

GLASBA JIH SPREMLJA OD 
OTROŠTVA

Mlade Solčavanke rade pouda-
rijo, da jih glasba spremlja že od 
otroštva. Prve pesmi so prepevale 
ob babici in teti, na instrumente pa 
so igrali dedek, oče in stric. Zato ni 
bilo naključje, da so se dekleta vpi-
sala v glasbeno šolo. Maja in Nika 
igrata klavir, Deja saksofon. 

Tudi v prihodnje bodo nabirale 

znanje v glasbeni smeri. Letos se 
17-letni Maji, ki končuje drugi letnik 
mariborskega konservatorija za 
glasbo in balet, pridruži Deja, Nika 
pa bo jeseni še zadnjič sedla v klo-
pi lučke osnovne šole. 

ZMAGOVALKE V ODDAJI 
SLOVENSKI POZDRAV

Nase so dekleta opozorila v od-
daji Slovenski pozdrav, kjer so v tek-
movalnem delu zmagale. Tudi v ba-
ročni cerkvi poslušalcev niso pusti-
le ravnodušnih. V prvem delu so se 
predstavile s slovenskimi ljudskimi 
pesmimi, drugi del pa je bil obarvan 
z zabavnimi ritmi in tujimi skladba-
mi. Dogodek sta povezovali Mojca 
Ošep in Hermina Prelesnik. 

Marija Šukalo

KULTURNO UMETNIŠKO DRUŠTVO STOPINJE

Literarno potepanje in medgeneracijsko druženje

Literarni ustvarjalci na srečanju pri Zgornjem Zavratniku. 
(Foto: Marija Lebar)

Ivana Žvipelj za otroke izvaja projekt Stopinjice preteklosti. 
(Foto: Marija Lebar)

Člani literarne pa tudi drugih 
sekcij KUD STOPinJE se večkrat po-
dajo na gostovanja ali potepanje. 
Tokrat so se mudili v občini Luče, 
točneje na turistični kmetiji Zgornji 
Zavratnik, kjer so se družili s tam-
kajšnjimi mladimi gosti.

DEDIŠČINA PREDNIKOV - 
ZNAMENJE NAŠE KULTURE

Še pred tem so se ustavili v Lu-
čah, kjer so si ogledali tamkajšnjo 
cerkev sv. Lovrenca in prižgali sve-
čo na grobu pokojnega lučkega li-
terata Toneta Mlačnika. Na cilju pri 

Zgornjem Zavratniku, kjer poseke 
pričajo o lanskem katastrofalnem 
vetrolomu, je zbrane literate in nji-
hove spremljevalke oziroma spre-
mljevalce pozdravila predsednica 
društva Ivana Žvipelj. 

Med drugim je omenila, da je le-
tošnje leto razglašeno za evropsko 
leto kulturne dediščine. »Vse pre-
malo se zavedamo pomena tako 
snovnega kot nesnovnega izroči-
la, ki so nam ga predali naši pred-
niki,« je poudarila Žvipljeva, z njo 
pa so se strinjali tudi ostali udele-

ženci, ki so menili, da je vse prema-
lo domoljubnega zavedanja, zlasti 
med mladimi. 
PISANE PESMI, PLESI, NAREČJA 

Prav zato Ivana Žvipelj med go-
sti kmetije Zgornji Zavratnik, kjer 
organizirajo tedenske počitnice za 
otroke iz vse Slovenije, izvaja pro-
jekt, ki ga je poimenovala Stopinji-
ce preteklosti. Približno petnajstim 
mladim gostom se je tokrat prid-
ružilo podobno število literarnih 
ustvarjalcev in skupaj so pripravi-
li razgibano in zanimivo popoldan-
sko dogajanje. 

Mladi so pokazali, da jim izroči-
lo preteklosti, kot so plesi in pesmi, 
vendarle ni povsem neznano. Sku-
paj z animatorko in ostalimi pri-
sotnimi so sodelovali pri določa-
nju nekaterih dialektov in glasbe 
posameznih slovenskih pokrajin. 
Le pri poskusu, da bi zaplesali, je 
šlo bolj »na trdo«, saj se fantje ni-
so dali nagovoriti za ples. Bolj ko-
rajžna so bila dekleta. 

BESEDA TUDI O CANKARJU
Druženje z mladimi se je izteklo 

in člani KUD STOPinJE so se posve-
tili še svojemu ustvarjanju, ki so 
ga začeli s slovensko narodno pe-
smijo v izvedbi svojih članic – du-

eta Gmajnice. Nekateri od zbranih 
avtorjev so predstavili svoje nove 
pesmi, aforizme in črtice, drugi so 
predstavili dela, ki jih bodo še letos 
izdali v samostojnih knjigah, izda-
nih v samozaložbi. 

Ker je leto 2018 posvečeno Iva-
nu Cankarju, so se dogovorili, da 
bodo tudi v društvu njemu v čast 
pripravili poseben dogodek. Izvedli 
ga bodo pozno jeseni, kakšen toč-
no bo njegov program, pa bodo do-
rekli na naslednjih druženjih.

Marija Lebar

Leto 2018 
je v kulturi posvečeno 
Ivanu Cankarju.
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Zgodovina in narodopisje

Iz zapisov 
Aleksandra Videčnika

Nemški učitelj na Lepi Njivi (2)

Splavarstvo je bilo trdo delo

Nadaljevanje iz prejšnje številke.
PROŠNJE NEUSLIŠANE, A FUŽIR 

VENDARLE IZPUŠČEN
Trinkhaus je nato naslovil pro-

šnjo za izpustitev Vinka Fužir-
ja na vodjo SS Lurkerja v Mari-
bor. Tudi njegova prizadevanja 
pri takratnem strankinem vod-
ji (Ortsgruppenleiter) Maxu Goer-
tlerju v Mozirju so bila neuspešna, 
kljub temu pa se je Fužir po mese-
cu zapora v Celju in Mariboru vrnil 
domov. 

KONEC ŠOLE V ŠMIHELU
23. junija 1943 je mozirski župan 

Franc Regger obvestil Trinkausa o 
ukinitvi pouka v Šmihelu in na Lepi 
Njivi. Učitelj je okleval, vendar je 24. 
junija dobil pisni nalog o tem iz Ce-
lja. Vse uradne predmete naj pre-
nese na šolo v Mozirje, so mu na-
ročili, a je vztrajal do zaključka šol-
skega leta. Nato je 7. in 8. julija pre-
nesel ves arhiv v Mozirje. Že nas-
lednji dan, 9. julija, so partizani šo-
lo v Šmihelu požgali. Zanimivo je, 
da je Trinkaus nadaljeval šolsko le-
to 1943/1944 na Lepi Njivi.

OBISK ESESOVCEV
24. in 25. februarja 1944 je priš-

lo na Lepo Njivo mnogo esesovcev, 
ki so sodelovali v operacijah proti 
XIV. diviziji. Z njimi je bil tudi dežel-
ni vodja Steindl, znani vojni zloči-
nec. V svojo beležko je učitelj vne-
sel pripombo, da so bili partizani 
tako pogosto na Lepi Njivi, da se 
ne da vsak primer posebej opisa-
ti. Od 10. do 13. januarja so povsem 
zasedli Šmihel, 18. in 19. pa so bili v 
šoli na Lepi Njivi. 

UKINJENE AVTOBUSNE LINIJE
Zanimiv je tudi zapis o tem, da 

so 15. marca 1944 zaradi nenehnih 
napadov partizanov dokončno uki-
nili redne avtobusne linije v Mozir-
je in po dolini. Tinkhaus tudi ome-
nja, da so 19. marca potekali zračni 
boji nad Lepo Njivo. 

KONEC ŠOLE NA LEPI NJIVI
31. marca je prišlo kakih sto poli-

cistov na Lepo Njivo. Zasedli so šo-
lo, čeprav jih je Trinkaus prepričeval, 
da bodo zato partizani šolsko poslo-
pje zažgali. Policisti so preiskali vse 
hiše v kraju. 21. aprila so partizani 
okoli 13.30 šolsko poslopje res zaž-
gali. S tem vpisom je učitelj Trinka-
us zaključil svojo kroniko.
TRINKHAUS – STRPEN IN VESTEN 

UČITELJ
Iz Trinkausovih zapisov je mo-

goče razbrati, da je deloval strpno, 
kar se kaže tudi v tem, da je šol-
sko kroniko slovenske šole kar 
nadaljeval in je ni uničil, kot so to 
nemški učitelji običajno naredili 
po drugih šolah. V kroniki je skrb-
no opisano vse dogajanje v šoli in 
v uradih, ki so imeli opraviti s šol-
stvom. Opisal je razna zborovanja 
učiteljev v Mozirju in Rogaški Slati-
ni, pa tudi v Celju. Poleg tega so na-
vedeni vsi statistični podatki.
NACIST, KI NI MARAL NACIZMA?

Slog, v katerem je Trinkhaus opi-
sal dogajanje v lokalnem okolju, 
vzbuja v bralcu vtis, da gre za člo-
veka, ki ni bil naklonjen nacizmu. 
Ali bolje, ki ni odobraval strahovla-
de okupatorja pri nas. Ne glede na 
to je mogoče domnevati, da je bil 
organiziran v stranki, kajti Nem-
ci so pošiljali v naše kraje izključ-
no zavedne naciste. Že v njegovih 
prvih zapisih iz leta 1941 lahko pre-
poznamo narodnostno umirjenost, 
saj očitno ni učil drugega kot naj-
nujnejše po predmetniku, o kakšni 
politični vzgoji otrok ni bilo govora. 
Tako so vedeli povedati tudi njego-
vi nekdanji učenci.

NAKLONJEN LJUDSKEMU 
ODPORU

Njegovo naklonjenost odporu 
našega ljudstva izpričuje dejstvo, 
da je za mnoge krajane vedel, da 
sodelujejo s partizani, a ni niko-
gar izdal. Jože Hrastnik — Molov-
nik, borec in terenski delavec iz Le-
pe Njive, je leta 1981 povedal, da je 
Trinkaus pogosto prihajal v njihovo 
hišo. Vedel je, da sta z bratom Ma-
tevžem povezana s partizani. Ved-
no znova je iskal povezave, vendar 
mu niso zaupali, saj je bil končno le 
Nemec. Že leta 1943 je kazal prip-
ravljenost oditi v partizane.

NEMŠKI UČITELJ V 
PARTIZANIH

»To je očitno izrazil s tem, ko je 
prinesel povsem nov nahrbtnik, ga 
predal našemu očetu in materi ter 
ju prosil, da ga izročita komu iz-
med naju z bratom, ki sva takrat že 
bila v borbi. Po požaru šole je takoj 
prišel v našo hišo in odkrito zahte-
val zvezo z nama z bratom zaradi 
odhoda v partizane. V naših vrstah 
smo se posvetovali glede tega in 
ga nato povabili na točko »Evropa« 

pri ovčjaku na Molovskem vrhu, 
kjer je bil z drugimi novinci pos-
lan v enote. 

Kolikor vem, je bil nato v Brači-
čevi brigadi. Ob nekem napadu so 
ga Nemci ujeli in zaprli v Mariboru. 
Ko je bila kaznilnica v začetku leta 
1945 bombardirana, je bil ubit. Kot 
smo slišali, so Nemci hudo obraču-
navali z njim, saj so ga smatrali kot 
odpadnika, tako da ga je smrt reši-
la muk,« je o Trinkhausu še pove-
dal Hrastnik.

Ko so po drugi svetovni vojni 
prenehali s splavarjenjem, je sča-
soma bledel spomin na to dejav-
nost, ki je dajala zaslužek mno-
gim našim občanom. V prvi polovi-
ci prejšnjega stoletja namreč ni bi-
lo lahko najti delo v dolini, saj indu-
strije, razen v Nazarjah, ni bilo. Tako 

so številni Zgornjesavinjčani iskali 
boljši kruh s splavarstvom, ki pa je 
bilo trdo delo in je zahtevalo zdrave 
ter sposobne ljudi. Franc Matjaž iz 
Spodnje Rečice je za Savinjske no-
vice leta 1981 obudil nekatere spo-
mine na tiste dni, ko je bilo treba s 
kmetije na splav, da je pritekel kak-
šen dodaten dinar v hišo. 

ODTRGALO MU JE PRSTE
Franc Matjaž je delal med dru-

gim za Jožeta Matka, Antona Hri-
bernika, Alojza Jeraja in še za koga. 
Da je bilo delo na splavu res trdo, 

priča naslednji dogodek. Bilo je le-
ta 1937, ko so vozili splave za Aloj-
za Jeraja. V Celju je bilo treba splav 
»prijemati«, zaustaviti, zato je sko-
čil za splavom v vodo in vlekel za 
debelo vrv, da bi ga ustavil, toda 
spodrsnilo mu je in je padel. Vrv 
ga je z vso močjo vlekla za roko, s 
katero jo je držal, in potrgalo mu je 
štiri prste z leve roke. Enega so mu 
zdravniki rešili, tri pa je izgubil. 
DVAKRAT SE JE REŠIL V ZADNJEM 

TRENUTKU
Tudi v Radečah je imel neljub 

dogodek. Pristali so kar za mostom 
prek Save. Tu so naložili še novo 
kupljeni les. Hlodovino so spušča-
li po nabrežini, pa se je hlod spro-
žil in le s spretnim skokom je Fran-
cu uspelo rešiti svoje življenje. Ne-
kaj podobnega se mu je zgodilo pri 
Belaju v Celju, kjer so ob bregu Sa-
vinje zabili stebre, s katerimi so že-
leli preusmeriti tok reke. Na tem 
mestu je voda »požrla« flos in le 
s hitrim skokom na enega od ste-
brov se je uspel rešiti. 
ZASLUŽEK ODVISEN OD DOLŽINE 

VOŽNJE
Zaslužek je bil odvisen od dol-

žine proge. Do Celja so plačali 100 
din, do Rugvice 300, do Požarev-
ca je trajala vožnja tri tedne, pla-
čali pa so do 5.000 din. Seveda se 
je zgodilo, da voda ni bila ugodna, 
zato so samo do Celja potrebovali 
tri dni, toda plača je bila enaka. Še-
le proti koncu tridesetih let so bili 
splavarji socialno zavarovani in kot 
člani splavarske zadruge na Rečici 
so imeli popust za vožnjo z vlakom, 
ko so se vračali z juga.

Franc Matjaž
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MENINA

Raziskovanje Božične jame se nadaljuje

Strokovnjaka za biotehnologijo in okolje 
sta zbirala vzorce za analizo jamskega 

habitata. (Foto: Jože Miklavc)

Kako prav so imeli ljudje, ki so se pred dvema 
desetletjema uprli postavitvi radarjev na Meni-
ni, človek spozna, ko nekaj časa opazuje in pro-
učuje darove narave in doživlja neokrnjen svet 
svoj čas »ljudske« lastnine. Neprecenljiva zele-
na pregrada pred viharnim vremenom, vir lesne 
mase, vir kakovostne pitne vode in slikovita gor-
sko turistična destinacija, vsega tega Gornje-
grajci niso dovolili spremeniti v tehnološki po-
ligon, ki bi drastično spremenil idilo planinstva 
in pašništva. 

USPEŠNI JAMARJI
V »boju« za Menino so bili takrat gozdarji, pla-

ninci, okoljevarstveniki, kmetje in tudi poznaval-
ci podzemeljskega kraškega sveta, ki ga Meni-
na premore v izobilju. In prav jamarji, ki so v na-
ši dolini organizirani v društvu Tirski zmaj, so v 
zadnjem času vse bolj aktivni, ko so odkrili še 
nove zasigane jame. 

BOŽIČNA JAMA JE BISER
Zadnja, Božična jama, je pravi biser, učna 

delavnica za mlade speleologe, ki skriva mno-
ge uganke in nenazadnje štorije o Meninskem 
škratu. Že znanim podzemnim jamam se je pri-
družila pred poldrugim letom na sam božični 
predvečer, zato so jo jamarji takoj po odkritju 
poimenovali Božična jama in jo zavarovali pred 
skrunitvijo z neprehodno oviro. 

DOSEDANJE NAJDBE NA VARNEM V MUZEJU
Novoodkrita jama je najbolj navdušila bliž-

njega domačina Rafka Žerovnika, ki je skupaj 
s kolegi že nekajkrat brskal po njej in posku-

Jamar Rafael Žerovnik se je kot vodnik 
skupine znova ukvarjal z uganko, kdo je 

naredil vse to. (Foto: Jože Miklavc)

šal odkriti še kaj več kot malo trinožno posodo 
iz rimskega obdobja, lončeni vrč in antični ko-
vinski novec sesterec, ki so zdaj poleg več raz-
ličnih kosti in kamenin razstavljeni v zasebnem 
muzeju Zavoda Stanislava v Gornjem Gradu.   

NOVA JAMSKA ODPRAVA
V zadnjem tednu julija je Žerovnik zbral sku-

pino zainteresiranih udeležencev, od tega tri ja-
marje, direktorico Razvojne agencije Savinjske 
regije (RASR) Ivo Zorenč in strokovna sodelav-
ca Janeza Gorenška iz Celja, ki se ukvarja z bio-
loškimi procesi in biosistemskim inženiringom 
ter na to področje vezanimi evropskimi projek-

ti, in Boštjana Grabnerja iz Velenja, poznavalca 
okoljevarstvenih projektov in kreatorja osnov za 
investicije, ki opravičujejo pridobitev sredstev iz 
kmetijskega sklada EU. 

ODVZETI VZORCI ZA RAZISKAVO
Poznavalca življenjskih oblik v podzemlju 

(plesni in gob ter žuželk, pajkov in netopirjev) 
sta odvzela vzorce za raziskavo, na novo so naš-
li še kostno čeljust neke divje živali in občudo-
vali zasigane detajle s stalagtiti in stalagmi-
ti, apnenčastimi bradavičastimi tvorbami, za-
vesami ter zlato-zelenkasto sijočim kristalnim 
poprhom več metrov visoke in kakšnih 80 m2 
razprostranjene izjemno lepe jame.   
ANEKDOTE OB KREPČANJU IZ NAHRBTNIKOV

Odkrito navdušeni člani majhne jamske od-
prave so si ob tem ogledali še Božični jami  bliž-
nji spodmol, ki je bil ravno pravšnja priložnost 

za prvo malico, kasneje pa še večjo in bolj zna-
no Podkrajnikovo zijalko, kjer ni manjkalo pripo-
vedi in anekdot ob drugem krepčanju iz nahrb-
tnikov. 

KJER ZRASTEJO IN STROHNIJO STOLETNE 
BUKVE …

Jože Remšak - Zotler je v kamero Ive Zorenč 
deklamiral slavnostno odo Tirskega zmaja, raz-
iskovalne vznesenosti pa kar ni bilo konec. Po 
poti gozdnega škrata je bilo videti učinke bioto-

pa naravnega okolja v vodovarstvenem zaščite-
nem rezervatu, kjer zrastejo in strohnijo stoletne 
bukve, desetkubične smreke in jelke, nemoteno 
pa opravlja svoje poslanstvo tudi podlubnik. 
NOVE MOŽNOSTI ZA OHRANITEV NARAVNE IN 

KULTURNE DEDIŠČINE
Od  ideje do nadaljevanja raziskovanj in pro-

jekta morebitne zaščite habitata posebne zaš-
čitene vrste bo dobrodelno poslanstvo opravi-
la ekipa, ki v okviru RASR vidi nove možnosti in 
vire sredstev za ohranjanje naravne in kulturne 
dediščine. Morebitni novi izsledki bodo zgodbo 
o Božični jami in najdišče v njej postavili na ze-
mljevid bolj znanih kraških jam v Sloveniji in šir-
še.

Jože Miklavc

Le kateri arhitekt je oblikoval ta oprimek v 
steni? (Foto: Jože Miklavc)

Na 80 m2

se razprostira izjemno lepa 
Božična jama.
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Na reklamah za alkoholne pijače in na teh pijačah ne piše kar tja 
v en dan, da prekomerno pitje alkohola škoduje zdravju. Po podat-
kih Nacionalnega inštituta za javno zdravje se v Sloveniji vsak dan v 
bolnišnici zaradi bolezni, ki jih lahko neposredno pripišemo alkoholu, 
zdravi deset ljudi, na leto pa jih umre okoli 800. Zaradi posledic uži-
vanja alkohola vsako leto v bolnišnico sprejmejo med 150 in 200 naj-
stnikov. Zato res ne potrebujemo športnih prireditev in videospota, ki 
so jih letos pripravili in ustvarili mladi Zgornjesavinjčani ter propagi-
rajo pitje alkohola. Kdor bo hotel kasneje ozdraveti, bo še kako lah-
ko pil vodo.

IS

(Foto: PV)

BODICA TEDNABODICA TEDNA

26. SOLČAVSKI DNEVI

Ob solčavskih jedeh se je 
prilegla kvalitetna pitna voda

Na festivalu pitne vode so obiskovalci ocenjevali devet vzorcev. 
(Foto: Marija Šukalo)

Center Rinka je v sodelovanju 
s krajevnimi društvi in številni-
mi posamezniki minuli konec te-
dna pripravil 26. Solčavske dneve. 
S prireditvijo so popestrili kultur-
no, športno in zabavno dogajanje 
na Solčavskem.

PESTER PROGRAM PREKO 
CELEGA VIKENDA

Ljubitelji petja so uživali na pet-
kovem koncertu sester Čerček v 
Podolševi, v soboto pa so na svoj 
račun prišli športniki. Nedelja je 
bila namenjena zabavi in spro-
stitvi. Za to so poskrbeli z vodni-
mi igrami in dogajanjem ob števil-
nih stojnicah. Kulinarično razvaja-
nje so ljubitelji dobre hrane doži-
veli s solčavskimi jedmi v »odpr-
ti kuhni«. 

ŽIVAHNO NA STOJNICAH
Na stojnicah je bilo moč kupiti 

različne uporabne izdelke za dom 
in osebno rabo mojstrov domače 
in umetne obrti naše doline in šir-

še. Za razvajanje brbončic so s svo-
jimi kulinaričnimi izdelki poskrbele 
gospodinje aktiva kmečkih žena iz 
Solčave in turistične kmetije.

IZDELKI IZ FILCA NA OGLED NA 
DVEH LOKACIJAH

S svojimi polstenimi slikami so 
se v zadružnem domu predstavi-
li letošnji udeleženci exfilcora, v 
Centru Rinka pa so si obiskoval-
ci lahko ogledali slike v filcu avto-
ric Bernarde Prodnik in Rezike Pa-
hovnik. 

FESTIVAL PITNE VODE
Na festivalu pitne vode so obi-

skovalci ocenjevali devet vzorcev –  
treh iz Solčave, treh z Ljubnega ob 
Savinji, dveh iz Luč in enega iz Ka-
mnika. Ob tem so si bili enotni, da 
je voda neprecenljivo naravno bo-
gastvo, ki ga je treba ohraniti na-
šim zanamcem. Dosedanje ocene 
kažejo, da je naša voda zelo kvali-
tetna, ne glede na to, kje izvira. 

Marija Šukalo

PSIHOTERAPEVTKA JASMINA ČAVUŽIĆ NA REČICI OB SAVINJI

Stres in kako se nanj odzvati
V Centru za družine Medgen hi-

ša na Rečici ob Savinji so pripra-
vili predavanje o stresu, ki ga je 
v četrtek, 18. julija, izvedla psiho-
terapevtka Jasmina Čavužić in 
predstavila njegove psihosomat-
ske vidike. 

PSIHOSOMATSKE TEŽAVE SE 
PORAJAJO IZ ČUSTVOVANJA
Čavužićeva je uvodoma pojasni-

la, kaj je stres, kako se ta odraža 
pri človeku, kaj so njegove posle-
dice in kako se nanj odzvati. »To je 
neskladje med dojemanjem zahtev 
na eni in dojemanjem sposobnos-

ti za obvladovanje teh zahtev na 
drugi strani. Razmerje med enim in 
drugim vpliva, ali je stres škodljiv 
ali koristen,« je med drugim pove-
dala socialna delavka iz Centra za 
socialno delo Velenje. Naše psiho-
somatske težave se porajajo iz na-
šega čustvovanja, posledice tega 
pa so pozneje telesne bolezni, ki 
povzročajo veliko bolečin, v skraj-
nih primerih pa ogrožajo življenje 
posameznika. 

STRES NI VEDNO NEGATIVNO 
ČUSTVO

»Značilna psihosomatska teža-
va so bolečine v križu. Zdravljenje 
omenjene težave zahteva celos-
ten pristop, ki vključuje medicin-
sko zdravljenje in psihoterapev-
tsko obravnavo. Ob tem je potreb-
no vedeti, da stres ni vedno nega-
tivno čustvo,« je ob zaključku še 
dejala Čavužićeva.

Marija Šukalo

Psihoterapevtka Jasmina Čavužić: »Značilna psihosomatska težava 
so bolečine v križu.« (Foto: Marija Šukalo)
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TEKMOVANJE GASILCEV VETERANOV V MOZIRJU

Znova dokazali, da jim leta ne pridejo do živega

Veteranke so na poligonu dokazale, da niso nič slabše od kolegov v 
moški konkurenci. (Foto: Benjamin Kanjir) 

Posvet s sodniki pred začetkom vaje. (Foto: Benjamin Kanjir)

Na igrišču ob mozirski osnov-
ni šoli se je zadnjo julijsko sobo-
to zbralo rekordno število vete-
ranskih gasilskih desetin iz doma-
la vseh koncev Slovenije, da se po-
merijo na tradicionalnem tekmo-
vanju za memorial Viktorja Lukše-
ta in znova dokažejo, da jim leta ne 
pridejo do živega.

REKORDNA UDELEŽBA
Tokrat se je vabilu mozirskih 

gasilcev odzvalo 19 moških in 

deset ženskih ekip, ki so najprej 
izvedle vajo s hidrantom. Paziti 
je bilo potrebno na vrsto dejav-
nikov, ki so jih budno spremljali 
člani ocenjevalne komisije. Pra-
vilna povelja, pravočasen start, 
dobro pritrjen hidrant, razvite in 
spojene cevi, pravilna oprema 
vsakega posameznika, ob tem pa 
še čas izvedbe, so ob koncu pri-
nesli vsaki ekipi določeno števi-
lo točk. 

O VRSTNEM REDU ODLOČAL 
SKUPNI SEŠTEVEK OBEH VAJ
Podobno je bilo pri vaji v raznot-

erosti. Pri njej vsak član desetine iz-
vede del vaje, ob tem pa se prav ta-
ko upoštevata natančnost in čas iz-
vedbe. S tekmovalnega poligona so 
desetine odhajale različno zadovolj-
ne. O tem, kdo je bil najboljši, je od-
ločal skupni seštevek obeh vaj.

ZMAGOVALCI IZ KOTELJ, 
ZMAGOVALKE IZ GABERK

Pri veteranih se je na prvo mes-

to tokrat zavihtela desetina iz Ko-
telj, ki je bila najboljša v izvedbi 
obeh vaj. Za dobro točko so prema-
gali Ponovo vas in še za nekaj več 
Šalek. Med ekipami zgornjesavinj-
skih društev so bili najuspešnej-
ši veterani PGD Pobrežje ob Savi-
nji s sedmim mestom. Pri veteran-
kah slavile gasilke iz Gaberk, ki so 
za točko prehitele desetino iz PGD 
Kaplja Pondor, pet manj pa so jih 
zbrale veteranke PGD Bevče. 

Benjamin Kanjir

PODOKNICA NEDELJSKEGA V KAMPU MENINA V VARPOLJAH

Pistotnik pihal na dušo najboljši kuharici MasterChefa

Najlepši šopek za najboljšo kuharico 
(Foto: Marija Šukalo)

Preden je prišel do izvoljenke, je moral podokničar premagati kar 
nekaj ovir. (Foto: Marija Šukalo)

Podokničar Nedeljskega Franc 
Pestotnik se je s svojo ekipo v pe-
tek, 27. julija, mudil v kampu Meni-
na v Varpoljah, kjer je osvajal srce 
Simone Bernadette Michielen, 
najboljše kuharice v letošnji izved-
bi TV šova MasterChef Slovenija.  

PODOKNIČAR SE NE MORE 
UPRETI NOBENIM PRSIM

Da jo bo poskušal osvojiti, je skle-
nil po tem, ko je v kulinarični odda-

ji videl, kako dobro pripravi račja pr-
sa, podokničar pa se ne more up-
reti nobenim prsim, še posebno ne 
ženskim. A da je uspel priti do izvo-
ljenke, je moral premagati kar nekaj 
ovir in odgovoriti na številna vpra-
šanja. Varpoljčani namreč Nizozem-
ke, ki živi na Rečici že skoraj dese-
tletje in pol, niso želeli izpustiti iz rok 
kar tako, saj jim je v veliko pomoč 
pri komunikaciji s turisti v kampu. 

POLJUB JE SLAJŠI NA VARNIH TLEH
Po prestanem preizkusu, tako 

miselnem kot fizičnem, se je vaso-
valec odpravil do postaje zip-line. 
Michielenova se je namreč spusti-
la kar po vrvi. Ker »nesojeni ženin« 
ni vajen plezanja na drevo, temveč 
le pod okenca, se je sicer povzpel 
do nje, a jo takoj za tem pospremil 
na tla ter izročil šopek. Menda je 
poljub slajši na varnih tleh. 

PODOKNICA DRUGIČ V TREH 
DESETLETJIH NAMENJENA TUJKI

Tokratna Podoknica Nedeljske-
ga je bila v več kot treh desetletjih, 
odkar jo pripravlja Pestotnik s svo-
jo ekipo, drugič namenjena tujki. 
Turisti iz kampa so z zanimanjem, 
spremljali dogodek, ki so ga za za-
ključek popestrile Ljudske pevke 
Pušeljc in ansambel Svetlin. 

Marija Šukalo
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ANICA PAULIČ IZ NAZARIJ

Čila in zdrava devetdesetletnica

Predstavniki Društva upokojencev Nazarje so Anici Paulič ob obisku 
zaželeli vse najboljše. (Foto: Stanko Kotnik)

31 let 
je Anica Paulič že članica 
Društva upokojencev Nazarje.

Aprila letos je svojih častitljivih 
90 let čila in zdrava dočakala Ani-
ca Paulič, ki je članica Društva 
upokojencev Nazarje že od le-
ta 1987. Predstavniki društva so jo 
obiskali, da ji izrečejo čestitke in 
najlepše želje, in bili prijetno pre-
senečeni, ker jih je Anica pričaka-
la in postregla sama, med obiskom 
se je po telefonu oglasila hčerki, ki 
jo vsak dan pokliče, da preveri, ka-
ko je mama, nato pa je z gosti nap-
rej obujala spomine. Še vedno je 
prava gospa.

LEPI SPOMINI NA DELOVNO 
DOBO

Anica, po domače Brjakova s 
Trnovca, je bila dolgoletna sode-
lavka v računovodstvu bivšega 
Gozdnega gospodarstva Nazar-
je. Službe se še vedno z veseljem 
spominja. Pravi, da so veliko dela-
li, toda bilo je lepo, čeprav ji življe-
nje po nobeni plati ni prizanašalo.

DRUŠTVO UPOKOJENCEV LUČE

Ljudski godci in pevci popestrili sobotni večer

Po besedah Marije Krivec (levo) se v društvu upokojencev trudijo, 
da bi veselje do ljudskega petja prenesli na mlajše rodove. 

(Foto: Marija Šukalo)

Lučki upokojenci so zadnjo 
soboto v juliju pripravili večer 
z ljudskimi godci in pevci. Kul-
turniki so se med prepevanjem 
sprehodili po vasi, zapeli so pod 
oknom slavljenke, ki je prazno-
vala 90. rojstni dan, pokramlja-
li s prenekaterim gospodarjem, 
glasbenemu programu pa so z 
zanimanjem prisluhnili tudi ne-
kateri turisti. 

PREPEVANJE, KOT SO GA 
POZNALI V PRETEKLOSTI

Po besedah predsednice Dru- 
štva upokojencev Luče Marije 
Krivec so na ta način želeli obu-
diti prepevanje, kot so ga pozna-
li v preteklosti, ko je odmevala ub-
rana pesem, ko so se ljudje vra-
čali z dela na polju ali v gozdu. 
»Lučani radi pojemo in se trudi-
mo, da bi veselje do petja prene-

sli na mlajše rodove ter tako pos-
krbeli za ohranitev starih ljudskih 
napevov, besedil in načina petja,« 
je povedala Krivčeva in dodala, da 
se je tudi sedanja generacija upo-
kojencev starih viž učila od svojih 
starih staršev in godcev. S prepe-
vanjem so nekoč, ko še ni bilo te-
lefonov in drugih modernih oblik 
komunikacije, na vasi poskrbeli za 
družabnost in sprostitev. 

LJUDSKE PESMI ZVENELE 
DOLGO V NOČ

Upokojenci so s petjem mar-
sikomu v Lučah polepšali so-
botni večer. Slišati je bilo pre-
nekatero zbadljivko in šalo, kar 
so vaščani znali nagraditi s ko-
zarčkom pijače, slovenske ljud-
ske pesmi pa so zvenele še dol-
go v noč. 

Marija Šukalo
S prepevanjem so nekoč na vasi poskrbeli za družabnost in 

sprostitev. (Foto: Marija Šukalo)

LJUBEČA VZGOJA SE OBRESTUJE
Po smrti moža je ostala sama 

z dvema otrokoma, Anito in Davi-
dom, postala je samohranilka, to-
da zanjo ni bilo nič pretežko. Ve-
dela je, za kaj dela, in to se ji da-
nes vrača: ima dva otroka, ki čudo-
vito skrbita zanjo, čeprav še vedno 

zmore sama skrbeti zase, in vnuka, 
ki sta njena sončka. 

VEZI Z BEGUNCI IZ MIRNA
Zelo rada se spominja mirenskih 

beguncev in njihovih potomcev, s 
katerimi je njena družina navezala 
prijateljske vezi, ki trajajo še danes. 
To so povedali tudi v Mirnu, kjer se 

nekateri starejši občani spominja-
jo Brjakovih, tako Anice kot žal že 
pokojnih zakoncev Anice in Doleta 
(to je bil Aničin brat) Govek iz Zgor-
njih Kraš. Lepo je bilo obujati spo-
mine s tako čilo in prijetno gospo.

SLOVO Z DOBRIMI ŽELJAMI
Anica Paulič se je skoraj do 90. 

rojstnega dne redno udeleževa-
la ekskurzij, piknikov, izletov, sre-
čanj in zborov upokojencev, a leta 
so naredila svoje in sedaj je sooče-
na z določenimi omejitvami. Pred-
stavniki Društva upokojencev Na-
zarje so ji ob slovesu zaželeli še ve-
liko zdravja in da se še naprej bo-
ri tako, kot se je skozi celo življenje.

Vera Pečnik
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DRUŠTVO UPOKOJENCEV MOZIRJE

Na obisku pri 
devetdesetletnikih

V Društvu upokojencev Mozir-
je so si skupaj s prostovoljci, ki 
sodelujejo v projektu Starejši za 
starejše, za letošnje leto zada-
li za cilj, da obiščejo vse obča-
ne v mozirski občini, ki bodo le-

tos dopolnili 90 let. Našteli so jih 
sedem in se lotili dela. Kako so 
bili uspešni, boste lahko videli in 
prebrali v prihodnji številki Sa-
vinjskih novic.

KF

Velikani iz rastlinskega sveta
V Poljanah nad Rečico se na 

vrtu Marije Venek bohotijo para-
dižniki velikani. Plod na fotografi-
ji je tehtal več kot kilogram, druga 
dva pa po 75 dekagramov. Vsi so v 
teh dneh končali v osvežujoči pa-
radižnikovi solati.

Imeniten pridelek v obliki srca 
Mije Pečnik iz Radmirja je poslika-
la njena prijateljica Barbara Črno-
dovski iz Gornjega Grada. Prepros-
to zato, ker se imava radi, je zapisa-
la poleg fotografije.

Stanko Ugovšek iz Vologa je navdušen gobar. Pred dnevi je v gozdu na-
šel primerek gobana, ki ga je s svojo lepoto in težo tako navdušil, da nam 
ga je prinesel pokazat v uradništvo. Goban s premerom klobuka 25 cen-
timetrov je tehtal 70 dekagramov, na fotografiji v družbi ponosnega naj-
ditelja.

(Foto: BČ)(Foto: MŠ)

(Foto: KF)
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DVA VEČERA GLASBENIH UŽITKOV NA 16. FLOSFESTU

Big Foot Mama najbolj razvneli obiskovalce
Pretekli petek in soboto so prire-

ditveni prostor v Vrbju na Ljubnem 
ob Savinji ponovno zasedli mla-
di in malo manj mladi, ki se vsa-
koletno udeležujejo enega največ-
jih glasbenih festivalov pri nas. Več 
kot 3.200 obiskovalcev je dokazalo, 
da je prizorišče v Vrbju, kljub svo-
ji oddaljenosti od mestnih središč, 
odlična lokacija za zabavo in dru-
ženje.

FENOMENALNO 
VZDUŠJE

Matic Retko, vodja projekta in 
predsednik Kluba zgornjesavinj-
skih študentov, ki Flosfest orga-
nizira, je vzdušje obeh večerov iz-
razil z eno besedo: »Fenomenal-
no!« Najbolj vroči gostje prireditve 
so bili Big Foot Mama, ki so bili tu-
di edini, ki so na Flosfestu že na-
stopili. Vsi ostali so na ljubenskem 

odru nastopili prvič, publika pa jih 
je sprejela z navdušenjem. 

Retko je še dodal, da so bili z 
obiskom zadovoljni in da na festi-
val prihaja vse več tujcev ter obi-
skovalcev iz Koroške in Dolenjske. 
»Približno polovica obiskovalcev 
je iz doline, druga polovica pa je 
bila tujcev ali iz drugih delov Slo-
venije.«

PESTER NABOR GLASBENIKOV
V petkovem večeru so nastopi-

li Grupa Vigor, Ines Erbus in Smooth 
Band, v soboto pa Big Foot Mama, Ta-
bu, Skupina Jackson in DJ Chumma. V 
soboto so v sklopu Flosfesta na Forštu 
igrali nogomet na milnici, kampiranje, 
ki je bilo stalnica v preteklih letih pa 
tokrat ni bilo omogočeno.

ŠMS

VRTEC REČICA OB SAVINJI

Tradicionalni pohod na Kuglo in 
nova pridobitev 

Nov, lep in velik lesen nadstrešek nad peskovnikom

Vrtec Rečica ob Savinji že več 
let nudi dodatno dejavnost - pla-
ninski krožek. V šolskem letu 
2017/2018 je bilo vanj vključenih 
sedemnajst otrok, vsi so tudi čla-
ni Planinskega društva Rečica ob 
Savinji.  
POHODI NAMENJENI RAZVIJANJU 

NARAVNIH OBLIK GIBANJA
Na pohodih nas je vedno 

spremljal usposobljen vodnik iz 
planinskega društva. Poleg star-
šev otrok so se nam večkrat prid-
ružili tudi babice in dedki otrok. 
S tem so dajali spodbudo svojim 
malim pohodnikom. Pohodi so bi-
li namenjeni razvijanju naravnih 
oblik gibanja, boljši telesni zmo-
gljivosti, predvsem pa veselju do 
gibanja in druženja. Spoznali smo 
griče in hribe v naši okolici – Hom, 
Olker, Čreto, Kuglo – v vsakem le-
tnem času enega. 

NAJVEČJA MOTIVACIJA NA POTI 
DO CILJA - SLADOLED

Zadnji pohod, ki smo ga izvedli v 
juniju, na Kuglo, je pri nas že tradi-
cionalen. Izvedemo ga v okviru ob-
činskega praznika, skupaj s Pla-
ninskim društvom Rečica. Tu nas 
društvo vedno pogosti s sladole-
dom, ki je otrokom največja moti-
vacija na poti do cilja. Za prijetno 
vzdušje poskrbi harmonikar Pri-
mož Zvir. 
NADSTREŠEK ZA ZAŠČITO PRED 

SONCEM IN DEŽJEM
Pohod je hkrati tudi zaključek 

šolskega leta v vrtcu in letos si ga 
bomo zapomnili še po enem do-
godku. Pridobili smo nov, lep in 
velik lesen nadstrešek nad pe-
skovnikom. Otroke bo ščitil pred 
soncem in dežjem. Del denarnih 
sredstev smo dobili z zbiranjem 
starega papirja in se ob tej pri-

liki lepo zahvaljujem vsem star-
šem naših otrok, ki so pomaga-
li pri tej akciji. Hvala tudi sve-
tu staršev za pomoč pri zbiranju 
sredstev, še posebej pa podjetje-

ma, ki sta prispevali večji del pot-
rebnih sredstev. Iskrena zahvala 
s strani strokovnih delavk in vod-
stva vrtca tudi njima. 

Magda Čopar

Nastop Grupe Vigor (Foto: Jurij Kodrun)

Več kot tri tisoč obiskovalcev v dveh dneh je dokaz, da je Vrbje 
odlična lokacija za zabavo in druženje. (Foto: Jurij Vodušek)
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ČEBELARSKA DRUŽINA JANEZA GOLIČNIKA 
MOZIRJE 

Kaja si je ogledala 
posvojeni panj 

Kaja z babico in dedkom na obisku pri 
čebelarju Ivanu Čoparju. (Foto: arhiv IČ)
Letošnji dan odprtih vrat slovenskih čebel-

njakov so obeležile tudi čebelarske družine v 
Čebelarski zvezi SAŠA. Med njimi je bila mo-
zirska čebelarska družina Janeza Goličnika, ki je 
ob svojem čebelnjaku v Mozirskem gaju pripra-
vila predstavitev čebelarjenja. Čebelarje so tak-
rat obiskali učenci mozirske osnovne šole pod 
vodstvom mentorja Blaža Podrižnika. 

Nekateri so ob tej priložnosti čebelarjem iz-
ročili panjske končnice, ki so jih poslikali v šo-
li. S tem dejanjem so »posvojili« čebelji panj, na 
katerem bo nameščena njihova panjska konč-
nica. Kakšno je življenje čebel v »njenem« pa-
nju, je pred nedavnim izvedela članica čebelar-
skega krožka Kaja Cajner, ko je obiskala čebe-
larja Ivana Čoparja, ki mu je spomladi podarila 
panjsko končnico. 

Marija Lebar

PLANINSKI KROŽEK V VRTCU TULIPAN MOZIRJE

Pohodi, polni novih dogodivščin
Živimo v času, ko se nam ves čas nekam mu-

di. Zato je toliko bolj pomembno, da si vzamemo 
čas za naše najmlajše in da z njimi preživimo 
kar največ časa v naši lepi naravi. 

Ker se v našem vrtcu zavedamo, da je gibanje 
eno najpomembnejših področij v otrokovem ra-
zvoju, že vrsto let izvajamo tudi planinski krožek, 
v katerega so vključeni otroci starejših skupin. 
Otroci tako poglabljajo svojo ljubezen do nara-
ve, razvijajo samozavest in krepijo pozitiven od-
nos med vrstniki. 

Naši pohodi so bili raznoliki in pestri, pol-
ni novih dogodivščin, »pika na i« pa je bil zak-
ljučni pohod do kmetije Glušč na Dol Suhi, kjer 
so si otroci lahko ogledali mlade kužke. Kot so 
kazali nasmehi na njihovih obrazih, so se ime-
li na pohodih zelo lepo, kar mi daje motivacijo 
za naprej. 

Za konec pa še meni zelo ljuba misel: »Nara-
va je edina knjiga, ki na vseh listih nudi velike 
vsebine« (J. W. Goethe).

Boža Predovnik

TABORNIKI ROD SOTOČJE NAZARJE – KOKARJE

Otroci razvijali samostojnost in odgovornost

Udeleženci tabora so osvojili številne 
taborniške veščine. (Foto: Matej Verbuč)

Taborniki društva rod Sotočje Nazarje - Ko-
karje so sredi julija pripravili letno taborjenje na 
svojem tabornem prostoru na Lazah. Tokrat so 
bivanje v naravi spoznavali tako starejši gozdov-
niki in gozdovnice kot mlajši medvedki in čebe-
lice. 

DOKAZALI, DA ZNAJO PREŽIVETI BREZ 
UDOBJA URBANEGA OKOLJA

Kot je povedala taborovodja Alenka Verbuč, 
so udeleženci tabora opravljali različne tabor-
niške veščine, kot so poznavalec ognjev, tabor-
ni izumitelj, kuhar in druge. Na pohodih so spoz-

navali okolico in preizkušali telesno vzdržljivost. 
Med bivakiranjem so v gozd odnesli le omeje-
no količino hrane in opreme ter tako dokazali, 
da znajo ceniti naravne dobrine in preživeti brez 
udobja urbanega okolja. 

DEŽ KROJIL POTEK PROGRAMA
Vsak dan so pričeli z dvigom zastave, nada-

ljevali pa z učenjem različnih veščin in urjenjem 
kolektivnega duha v različnih igrah. V prostem 
času so streljali z lokom in zračno puško, v de-
ževnih urah so igrali družabno igro Gremo mi po 
svoje. Dneve so zaključevali s pesmijo in druže-
njem, ki zaradi dežja ni vedno potekalo ob ta-
bornem ognju.

BIVANJE V ŠOTORIH S POZITIVNIMI UČINKI
»Z bivanjem v šotorih v naravi se pri otrocih 

trudimo spodbujati in razvijati samostojnost, iz-
najdljivost, odgovornost za stvari, ki so jih na-
redili, samoiniciativnost, da cenijo in izkoristijo, 
kar jim je dano,« je še povedala Alenka Verbuč 
in pohvalila delo vodnikov.

Marija Šukalo

Otroci na pohodih poglabljajo svojo ljubezen do narave.
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TURNIR V MALEM NOGOMETU V GORNJEM GRADU

Slavje domačinov

Zmagovalna ekipa ŠD Gornji Grad z najboljšim vratarjem turnirja 
Miho Mekišem (spodaj levo). (Foto: MM) 

V sklopu Čebelarskega prazni-
ka so člani Športnega društva 
Gornji Grad organizirali tradicio-
nalni turnir v malem nogometu. 
Letos so se bili veseli rekordne 
udeležbe na turnirju, saj se je po-
merilo kar 14 ekip, ob koncu pa 
so bili še bolj zadovoljni, ker so 

premagali vso konkurenco.
Domačini so imeli v svojih vrstah 

tudi najboljšega vratarja turnir-
ja, Miho Mekiša, ki je prejel zgolj 
dva zadetka. Drugo mesto je osvo-
jila ekipa Atromitros iz Sevnice, tret-
je pa ŠD Lipa iz Šmartnega ob Dreti.

ŠMS

ODBOJKARSKI TURNIR ZA POKAL FLOSARJA 

Zmaga in pokal ostala na 
Ljubnem

Odbojkarice so prikazale dopadljivo igro na mreži. (Foto: ŠMS)

V petek, 27. julija, je v športni 
dvorani ljubenske šole potekal tur-
nir za pokal flosarja v odbojki. So-
delovale so štiri ekipe: Odbojkarski 
klub (OK) KLS Ljubno s člansko in 
veteransko ekipo, OK Braslovče in 
OK Mozirje. Za prvo mesto sta se 
pomerili domači ekipi, članice pa 
so brez težav premagale veteran-

ke. Tretje mesto je pripadlo ekipi iz 
Mozirja in četrto OK Braslovče.

Rezultati: OK KLS Ljubno : OK 
Mozirje 2:1, OK KLS Ljubno vete-
ranke : OK Braslovče 2:0, za 3. mes-
to OK Braslovče : OK Mozirje 1:2, za 
1. mesto OK KLS Ljubno : OK KLS 
Ljubno veteranke 2:0.

ŠMS

POLETNA VELIKA NAGRADA V SMUČARSKIH SKOKIH

Zajc dvanajsti v Hinterzartnu 
Timi Zajc, član SSK Ljubno BTC, 

je bil najboljši Slovenec tudi na dru-
gi tekmi letošnje poletne velike na-
grade v smučarskih skokih v nem-
škem Hinterzartnu, kjer je osvojil 12. 
mesto. Po prvi seriji je bil s 103 metri 
in 126,8 točkami na 6. mestu, v finalu 
pa je pristal pri 96 metrih in v izena-
čeni konkurenci z 241,6 točkami za-
sedel končno 12. mesto. 

Pomočnik glavnega trenerja Nejc 
Frank: »Skok Timija v prvi seriji je bil 
zelo lep, zato je bil tudi šesti. V finalu 
utrujenosti ni bilo, kot je po tekmi po-
vedal, je bil malce napet, zato je sto-
ril napako in prezgodaj odskočil, kar 
ga je potisnilo na končno 12. mesto.« 

Ta konec tedna se bodo skakalci 
pomerili v švicarskem Einsiedelnu.

KF

Matična kronika za mesec junij 2018
POROKE:
1. Grofelnik Rok in Kolenc Sabina, oba iz Radmirja
2. Wagner Martin Johannes in Ogrinc Ana, oba iz Nemčije, St. Wendel
3. Jereb Matic iz Vrhnike in Jerebič Klavdija iz Ljubljane
4. Plavše Denis iz Savine in Vavdi Tina iz Primoža pri Ljubnem
5. Vidal Simon Louis Antoine iz Belgije, Tervuren in Škerl Andreja iz Ljubljane
6. Etling Robert iz Škofljice in Bohinc Špela iz Grosuplja
7. Erdić Elvis iz Kamnika in Vuga Sara iz Zaboršta pri Dolu
8. Škarlin Andrej in Ivanović Janja, oba iz Velike Britanije, Steaford
9. Lever Uroš iz Šmartnega ob Dreti in Brunet Anica iz Konjskega Vrha
SMRTI:
1. Ilovšek Anton iz Kokarij
2. Kolenc Jožica iz Lok pri Mozirju
3. Pečnik Štefan iz Lepe Njive
4. Moličnik Irmgard iz Podveže
5. Zakrajšek Štefanija iz Šmartnega ob Dreti
6. Potočnik Marija iz Homc
7. Mirnik Franc iz Lačje vasi
8. Filipčič Ivan iz Luč
9. Nadvežnik Srečko iz Nizke
10. Štorgel Marija iz Podveže
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST pri objavah zahval.

In takrat, ko bodem za vselej 
vzel od prijateljev slovo,
ko oči bom za vedno zatisnil,
in legel bom v črno zemljo, 
takrat zašumi naj mi slednjič 
šum pesmi Savinje globin
in grob moj naj skromni krasijo 
cvetlice savinjskih planin. 
                      Anton Mlačnik - Tonč

V SLOVO 

Jožetu DEŠMANU
12. 3. 1956 - 24. 7. 2018

Iskrena hvala vsem, ki ste Jožeta pospremili na njegovi zadnji po-
ti. Hvala za vse izrečene sožalne besede, podarjeno cvetje in darova-
ne svete maše.

Žalujoči vsi, ki te imamo radi

Počivaj v miru …

V SPOMIN

Martinu ZAGOŽNU
iz Zgornjih Pobrežij

4. 8. 2006 – 4. 8. 2018

4. 8. bo 12 let, odkar si zapustil svojo družino, naš dragi mož, oče, 
dedek, pradedek in brat, naš najdražji Tine.

Ohranili te bomo v lepem spominu, dokler ne bomo tudi mi pokli-
cani in se bomo ponovno srečali v večnosti, kjer bomo združeni. 

Hvala vsem, ki postojite ob njegovem grobu, zmolite zanj in mu 
prižgete svečko. 

Vsi, ki smo te imeli radi

•	 NAJDENO	ŽENSKO	KOLO
Mozirje: 27. julija v dopoldanskem času so bili policisti ob-

veščeni o najdenem kolesu pri Delejevem jezu v Mozirju. Gre 
za starejše žensko gorsko kolo znamke Romet. Kolo se naha-
ja v hrambi.
•	 NEDOSTOJNO	OBNAŠANJE	NA	PRIREDITVI

Ljubno ob Savinji: 28. julija v jutranjem času je prišlo do 
kršitve javnega reda in miru na prireditvi Flosfest na Ljubnem 
ob Savinji. Vinjeni kršitelj se je nedostojno vedel na javnem kra-
ju, ni upošteval ukaza varnostnika in se nedostojno vedel tudi do 
uradne osebe. Ker je s kršitvijo nadaljeval tudi po prihodu poli-
cistov, mu je bilo odrejeno pridržanje do iztreznitve, za kršitev 
pa mu je bil izdan plačilni nalog.
•	 PRIDRŽALI	VINJENEGA	VOZNIKA

Šmartno ob Dreti: 28. julija v popoldanskem času je patru-
lja pri kontroli prometa v Šmartnem ob Dreti ustavila voznika 
osebnega avtomobila in pri kontroli ugotovila, da kaže očitne 
znake alkoholiziranosti. Preizkus je pokazal 1,35 mg/l alkoho-
la v izdihanem zraku. Zoper voznika je bilo odrejeno pridržanje, 
sledi obdožilni predlog na okrajno sodišče.
•	 HUDO	POŠKODOVANA	KOLESARKA	

Nazarje: 28. julija v popoldanskem času se je v Nazarjah 
zgodila prometna nesreča, v kateri se je hudo poškodovala ko-
lesarka. Le-ta je zaradi neprilagojene hitrosti padla in bila od-
peljana na zdravljenje v bolnišnico.
•	 TRČIL	V	KOLESARKO	IN	ODPELJAL

Ljubno ob Savinji: 28. julija ob 17.06 je na Ljubnem ob Sa-
vinji neznani voznik terenskega vozila črne barve na mostu 
čez reko Savinjo tesno prehiteval kolesarko in z ogledalom 
trčil v njeno roko, zaradi česar je padla po vozišču in se laž-
je telesno poškodovala. Po trčenju se voznik ni ustavil, tem-
več se je odpeljal naprej v smeri Luč. Zaradi razjasnitev oko-
liščin prometne nesreče policisti prosijo voznika terenskega 
vozila, vse morebitne očividce in voznika, ki sta na kraju nes-
reče nudila pomoč poškodovani, da pokličejo na Policijsko 
postajo Mozirje ali na interventno številko 113 oziroma anoni-
mni telefon 080 1200.
•	 ZAPELJAL	S	CESTE

Grušovlje: 29. julija ob 6.56 je v Grušovljah voznik z osebnim 
avtomobilom zapeljal na brežino, kjer se je vozilo prevrnilo na 
streho. Gasilci PGD Nazarje so zavarovali kraj nesreče, s tehnič-
nim posegom iz vozila rešili osebo, nudili pomoč reševalcem 
nujne medicinske pomoči, odklopili akumulator, očistili cesto 
in nudili pomoč policiji. Reševalci so poškodovano osebo oskr-
beli in jo odpeljali v bolnišnico.
•	 PADEL	Z	VIŠINE

30. julija ob 11.57 je v zaselku Brezje v Mozirju občan pri de-
lu padel z višine in se hudo telesno poškodoval. Reševalci 
so poškodovanca oskrbeli in ga prepeljali v Mozirje, od tam 
pa ga je helikopter Slovenske vojske z dežurno ekipo z Brni-
ka prepeljal na zdravljenje v UKC Ljubljana. Gasilci PGD Mo-
zirje so zavarovali kraj pristanka helikopterja in nudili pomoč 
reševalcem.
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Za razvedrilo

VARNO IN UDOBNO NA DVEH KOLESIH
Sodelavec Savinjskih novic, specialist za ljubenske »oldije«, smu-

čarske skoke in fotografiranje mladoporočencev Franjo Atelšek je 
zadnjič, začuda brez obveznega fotoaparata, pobaral nekdanjo na-
zarsko županjo Majdo Podkrižnik o ljubezni do starodobnih motor-
jev. »Kar te ne ubije, te okrepi, na motorju zadaj za mojim šoferjem 
se udobno, varno sedi,« mu je na kratko razložila. 

BILA STA DVA
Ko smo preverjali zgodbo o odkritju Božične podzemne jame na 

Menini, je Rafko Žerovnik (na posnetku) iskreno povedal, da je za 
jamo vedel že »nekdo« pred njim, a ne on ne njegov bližnji sorodnik 
nista nikoli izdala skrivnosti. Zato so jamarji, »nori« kot tirski zma-
ji, brskali naprej in nekega predbožičnega dne sta z bratrancem Iv-
kom Sovinškom tako dolgo stikala za luknjami, da se jima je na-
smejala neverjetna sreča. Čeprav je v luknjo eden zlezel pred dru-
gim, zdaj velja uradna verzija, da sta jamo odkrila oba.

POPOLNA TEMA IN TIŠINA
Ob najnovejšem spustu in proučevanju biotopa v podzemni Bo-

žični jami se je z ekipo srečal tudi gornjegrajski župan Stanko Og-
radi, ki podpira raziskovanja v nedrjih Menine. Vodji ekspedicije Ivi 
Zorenč, direktorici celjske razvojne agencije, je krepko stisnil roko 
rekoč, naj vas pride nazaj vsaj toliko, kot vas gre v to temno brezno. 
Raziskovalci so se še isti dan vrnili zdravi in »usrani« od meninske 
ilovice ter jamske flore, hkrati pa navdušeni nad doživetjem popol-
ne teme in tišine.

(Foto: JM)

(Foto: JM)

(Foto: JM)
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 32. številki SN

2018

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Križanka, Informacije

Veter. postaja Mozirje, tel.: 5831-017, 5831-418, 839-02-20, 839-02-21.
Dežurni živinozdravnik je dosegljiv na tel.: 041-724-972.
Sprejem naročil in izdaja zdravil: delavnik: od 7. do 8.30 ure, nedelje, prazniki: od 
7. do 8. ure. Veterinarski higienik (konjaška služba), tel.: 545-10-31.
Ambulanta za male živali: od pon. do pet. od 7. do 12. ure in od 15. do 18. ure, 
sobota od 7. do 8.30 ure.

D e ž u r n e 	 s l u ž b e

VETERINARSKO DEŽURSTVO

ZDRAVSTVENO DEŽURSTVO
Dežurna služba je ob delavnikih od 20. ure zvečer do 7. ure zjutraj, ob sobo-
tah in nedeljah od 7. ure (sobota) do 7. ure (ponedeljek), enako velja tudi za dr-
žavne praznike, v zdravstveni postaji Mozirje. V času dežurstva  so možni tudi 
zdravniški nasveti po telefonu 837-08-00.

DEŽURNA SLUŽBA ELEKTRO CELJE
Vse prijave okvar se javljajo direktno v Celje v center vodenja, od koder se 
nato napoti dežurni elektromonter na teren. 
(03) 42 01 000 (centrala)
(03) 42 01 180 (prijava napak na števcu) od 7. do 15. ure
(03) 42 01 240 (prijava napak na omrežju) 24 ur/dan

DEŽURNE SLUŽBE KOMUNALNIH PODJETIJ
Dežurna služba na javnih vodovodih na številki GSM 041 621 950.
Dežurni vzdrževalec Komunala d.o.o. Gornji Grad: 041-390-145.
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Petek,
3. avgust

ob 19.00. Kulturni dom Ljubno ob Savinji
Svečana proslava ob prazniku Občine Ljubno
ob 19.30. Solčava
Osrednja prireditev ob praznovanju praznika 
Občine Solčava s podelitvijo občinskih priznanj
ob 20.30. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Srečanje z ljudskimi godci

Sobota,
4. avgust

ob 7.00. Avtobusna postaja v Lučah
Planinski pohod na Dleskovec
ob 9.00. Športni park Foršt na Ljubnem ob Savinji
Nogometni turnir za pokal Flosarja
ob 9.00. Okrepčevalnica Logar v Krnici
Turnir v balinanju
ob 9.30. Smučarsko-skakalni center na Ljubnem
Tekmovanje v smučarskih skokih za pokal flosarja
ob 20.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Flosarski večer z ansambloma Stil in Gadi

Nedelja,
5. avgust

ob 14.00. Ljubno ob Savinji
Povorka
ob 15.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Flosarsko popoldne s Savinjskim kvintetom
ob 16.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Tekmovanje v kiparstvu z motorno žago
ob 16.30. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Udiranje flosa in flosarski krst
ob 18.30. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Flosarski večer z ansamblom Saša Avsenika

 Ponedeljek,
6. avgust

ob 15.00. Okrepčevalnica Logar v Krnici
Otvoritev teniškega turnirja

Torek,
7. avgust

ob 10.00. Medgen borza Rečica ob Savinji
Dopoldanska čajanka 

Sreda,
8. avgust

ob 19.30. Bar Podmornica Luče
Tekmovanje v prstnem rolkanju
ob 20.00. Pri Gričarju v Krnici
Večer narodnozabavne glasbe

Četrtek,
9. avgust

ob 19.00. Kulturni dom Luče
Osrednja proslava ob prazniku Občine Luče 
s podelitvijo občinskih priznanj
ob 20.30. Luče
Koncert Prifarskih muzikantov
ob 21.00. Pri Igli
Stand up večer z Gašperjem Bergantom

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

ŽIVALI – PRODAM
Prašiče, najboljše mesnate pasme 
za dopitanje na večjo težo, Fišar; 
gsm 041/619-372.
Prodam prašiče, domače vzreje, 
različnih tež, možna dostava. An-
drejeva kmetija; gsm 031/509-061.
Prodam mladega ovna js, starega 
5 mesecev; gsm 031/249-963.
Dve zajkli nem. lisec, eno mešan-
ko, stare eno leto; gsm 031/263-
404.
Prodam telico RJ in telico LS/
LIM, breji 8 mesecev, pašni; gsm 
041/324-377.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim telice in krave za zakol, pla-
čilo takoj; gsm 031/832-520.
Kupim bikca ali teličko od enega 
tedna do 150 kg, mesne pasme; 
gsm 051/372-468. 

DRUGO – PRODAM
Prodam lupinico cybex vijolične 
barve + isofix nastavek. Cena 90 
eur; gsm 051/357-753.
Prodam zgodnji krompir; gsm 
031/815-238.

DRUGO – PODARIM
Podarim lepo ohranjeno  spalnico; 
gsm 041/962-546.
Podarim veliko zamrzovalno oma-
ro; tel. št. 03/58-45-458.

NEPREMIČNINE
V Varpoljah oddam opremljeno 
stanovanje z nadstreškom za avto; 
gsm 031/296-365.
Prodam garsonjero na Ljubnem ob 
Savinji za 28.000 eur in del hiše s 
stanovanjem, 35 m2, 1 km od Mo-
zirja, za 21.000 eur; gsm 070/777-
281.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi 
vsa ostala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. 
Kvalitetno in poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.      

◊	Naročila	in	montaža	vseh	TELEMACH		in	
TOTAL	TV	paketov!		gsm:	041/688-094.	

Miro Prašnikar s.p., Sp. Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti. 

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravi-
la (menjava zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p., Ljubija 88, 3330 Mozirje.

◊	HIDRAVLIČNE	GIBLJIVE	CEVI
Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za upora-
bo v kmetijstvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila 
... Gsm 041/354-505.

SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6, 3332 Rečica ob Savinji.

◊	AVTOVLEKA	BIDER
Nudimo prevoze karamboliranih, pokvarjenih in izrablje-
nih vozil, traktorjev in kmetijskih strojev ter gradbene 
mehanizacije; gsm 041/689-504.

Bider Matej s.p. Nizka 2, 3332 Rečica ob Savinji.
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